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a Fora del Forat
Amb aquest nou parc saludable, on 
al costat s’hi afegirà un parc per a 
joves, la zona es converteix en un 
gran espai lúdic i esportiu

parc sénior
Un nou
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IMPORTANT
Aquest setmanari no accepta com a seues 
les opinions expressades pels col·laboradors, 
que tenen l’exclusiva responsabilitat del text 
publicat amb la seua firma, ni es fa responsable 
de l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs agraeix 
totes les col·laboracions, però adverteix que 
els originals a les diferents seccions no podran 
sobrepassar les 30 línies de lletra Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignada una pàg. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, 
cognoms, domicili, telèfon, fotocòpia del 
DNI de l’autor, o bé, en el cas d’entitats, del 
representant responsable. No s’admetran 
pseudònims. La direcció no es compromet 
a publicar les col·laboracions que arriben 
després del dimarts a les 13 hores.
Per correu electrònic:  
diariet@vinaros.org,  disquet, usb, cd, 
i, en última instància, en paper. 
Els escr i ts que requerisquen resposta 
sols s ’admetrà un torn de rèpl ica.

Vinaròs presenta el pressupost 2010 La consellera de Turisme inaugura la Biblioplatja  
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El BLOC Vinaròs fa una aposta decidida 
per valorar i fomentar la cultura 
valenciana i tot allò que ens identifica 
com a poble, ja siga en termes de llengua, 
de cultura, de tradicions, de gastronomia, 
de patrimoni, d’idiosincràsia del caràcter 
valencià, de música o de cinema entre 
altres coses. 
Comencem El cicle de cinema fet en 
valencià amb la projecció de la pel·lícula 
El fava de Ramonet (1933) va ser la 
primera pel·lícula sonora en valencià. 
Va ser dirigida per Joan Andreu sobre 
un guió de Lluís Martí i Alegre (tio de 
Berlanga) i Ismael Serneguet. Té una 
durada de 39 minuts i es tracta de la 
versió cinematogràfica d'un sainet amb 
temàtica sobre la no-violència. Va obtenir 
un cert èxit entre les capes socials més 
populars per estar narrada en valencià i 
va amortitzar les 30.000 pessetes que va 
costar i fins i tot va ser bastant rendible 
per al productor d'aquest sainet. El 
rodatge del film va ser en valència i va 
durar 11 dies.
Tot seguit, projectarem El virgo de 
Vicenteta (el títol complet és El virgo de 

Vicenteta i l'alcalde de Favara), és un 
sainet, un dels gèneres que va gaudir de 
més popularitat durant la segona meitat 
del segle xix, en aquest cas, és un sainet 
eròtic escrit l'any 1845 per Josep Bernat i 
Baldoví. Aquest sainet eròtic es tracta de 
la seua obra més coneguda.
L'any 1979 el director valencià Vicent 
Escrivà en va fer una adaptació 
cinematogràfica que va aconseguir una 
gran popularitat.
El virgo de Vicenteta és considerada una 
de les primeres obres, si no la primera, 
del teatre valencià profà del segle xix. 
L'obra fou impresa l'any 1845 i l'any 1846 
s'estrenà una versió esporgada d'aquest 
sota el títol Pasqualo i Viçanteta. 
A la Casa de Cultura de Vinaròs el 
proper dijous de 17 de juny a les 20.30 
h es projectarà dos clàssics de la comèdia 
costumista valenciana com és El fava de 
Ramonet (1933), primera pel·lícula en 
valencià, i El virgo de Vicenteta, dirigida 
per Vicent Escrivà en 1979. Us hi esperem 
a tots i totes, ens divertirem!
(Volem donar el nostre agraïment a la 
Filmoteca Valenciana.)

El BLOC de Vinaròs presenta el cicle de 
cinema fet en valencià 

Amb la projecció de la pel·lícula ‘El fava de Ramonet’ i
‘El virgo de Vicenteta’ a la casa de la cultura

El regidor i portaveu del BLOC a l'Ajuntament de 
Vinaròs, Domènec Fontanet, ha informat que 
la decisió del Grup Municipal del BLOC sobre el 
projecte i pressupost presentat per l'Equip de 
Govern del PVI-PSOE per a la connexió subterrània 
dels dos pàrquing del passeig presentada no 
veiem que siga prioritària aquesta obra, per la 
gran quantitat de diners que val, vora 2.500.000€ 
(uns 45 milions de pessetes) ja que la inversió feta 
en el passeig s'ha disparat a l'alça augmentant 
considerablement en les previsions inicials. “Ja 
portem comptabilitzats l'esgarrifosa quantitat 
de 22 milions d'euros (més de 4.000 milions de 
pessetes) en el passeig i Vinaròs no pot enterrar 
més diners al passeig pel desig d'un polític, hi han 
altres prioritats.”
Segons Fontanet, “ateses les circumstàncies 
actuals de crisi econòmica i la caiguda forta de 
la recaptació de diners per part de l'Ajuntament, 
i la conseqüent necessitat de retallar despeses 
no urgents ni prioritàries, demano al govern 
local del PVI-PSOE que renuncie al projecte de 
connexió subterrània del pàrquing per l'elevat 
deute municipal que anem acumulant i que 

aquest es prolongarà durant els propers 15 anys, 
no és prioritari ni urgent després dels diners 
gastats en el passeig, i esperem que el govern del 
Sr Romeu i Balada, reconsideren aquesta petició, 
ja que la situació actual és la més favorable per 
a l'ajornament del projecte i ja vindran temps 
millors. La gent està cansada de les obres del 
passeig, ja portem més de tres anys embolicats 
en les obres provocant moltes molèsties als 
veïns de Vinaròs i la gent que ve a visitar-nos. 
Mentrestant, es pot millorar, rebaixar el preu i 
buscar finançament exterior”.
Per tant, des del Grup Municipal del BLOC no 
s'accepta aprovar la modificació pressupostària 
de 2,5 milions d'euros (uns 45 milions de 
pessetes) que se sumen a l'esgarrifosa 
quantitat de 22 milions d'euros (més de 4.000 
milions de pessetes) que ja portem destinats i 
enterrats al passeig per l'elevat cost econòmic 
desproporcionat i disparatat, ni el projecte de 
connexió subterrània dels dos pàrquings per 
no ser una obra prioritària ni adequada per 
als interessos del nostre poble pels actuals 
moments en què està passant.

El BLOC Vinaròs ha decidit renunciar, de moment, al 
projecte de connectar els dos pàrquings del passeig

Des del Grup Municipal del BLOC ja vam advertir que 
la remodelació del jardí central de l'avinguda de Jaume 
I no es va fer com tocava. El responsable dels Serveis 
Municipals, Sr. Guimerà, no atén a les recomanacions 
de ningú, ni de la seua pròpia gent, i després passa el 
que passa. L'empresa de manteniment de jardins haurà 
de dedicar més hores a netejar el jardí i al final ja ho 
sabeu, el poble a pagar. Les presses i el malbaratament 
són característiques d'aquest senyor, que molt sovint 
s'oblida que els diners són de tots els vinarossencs i 
s'ha de mirar de racionalitzar-los.

Domènec Fontanet: "els diners són de 
tots els vinarossencs, no dels polítics de torn 
i per això cal retallar despeses no urgents ni 
prioritàries: la de voler connectar el pàrquing 
subterrani del passeig amb el de la plaça de 
Sant Antoni n'és una d'elles, amb un cost de 
2.500.000€ i més en temps de caiguda de la 
recaptació dels ingressos municipals, s'ha de 
prioritzar les despeses de l'Ajuntament, no 
malgastar els diners i mirar en clau de futur 
pel que puga passar ja que la situació pareix 
que no canvie”.
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Els hem de 
convéncer 

a tots

A Javier l i 
f iquem la 

fama i  natros 
cardem la 

l lana

Hay a quien la suerte le…
…encuentra a él y hay quien la persigue y la consigue. Este último es el caso 
del diputado Castejón que, según sus recientes palabras, es quien redacta los 
artículos de opinión del PP en El Diariet. El señor Castejón que, entre sus cargos 
en el CEFIRE y en la política, apenas habrá trabajado de maestro cuatro o cinco 
años, nunca ha dejado de percibir ninguna de sus diversas pagas. Cobra sus 
asistencias del Ayuntamiento, cobra los trienios y quinquenios como maestro 
en excedencia, cobra la dieta máxima como diputado autonómico por residir 
tan lejos de València, cobra el kilometraje incluso cuando va en el coche de 
su compañero Mundo, tiene la autopista pagada, tiene un teléfono móvil 
sin límite de saldo y, como no, cobra el sueldo de diputado. En total, al mes 
le calculamos un millón largo de las antiguas pesetas a lo que habrá que 
añadir la jubilación de oro cuando deje de ser diputado. Pues este señor se 
permite dedicarle a Javier Balada el titular de “todo por la pasta”. Nosotros 
vamos a proponerle para el Guiness de los récords en dos de sus facetas: 
Máximo Trepa mundial y máximo Maniqueo (*) universal. 

Ingresos como diputado autonómico €/mes Nº pagas €/año
Asignación reglamentaria   2.622,00 € 14    36.708,00 € 
Complemento ejercicio de cargo      649,00 € 14      9.086,00 € 
Incentivo ejercicio de función      882,52 € 14    12.355,28 € 
Complemento dedicación exclusiva      356,00 € 14      4.984,00 € 
Kilometraje      432,00 € 10      4.320,00 € 

   67.453,28 € 
Ingresos como concejal €/mes Nº pagas €/año
Asistencias del Ayuntamiento      450,00 € 12      5.400,00 € 

     5.400,00 € 
Ingresos como maestro en excedencia €/mes Nº pagas €/año
Trienios y quinquenios excedencia      400,00 € 14      5.600,00 € 

         5.600,00 € 
Ingresos totales al año        78.453,28 € 
Ingresos totales cada mes          6.537,77 € 

(*) Maniqueísmo: actitud que mantiene posturas extremas sin puntos intermedios. 
Por ejemplo: Lo que hacen los demás es malo, pero si lo hago yo es bueno. 

Este año, entre sus…
…actividades, la Biblioplatja tendrá de nuevo la de cuentacuentos que tanta 
aceptación tuvo en ediciones anteriores, con una importante novedad, los 
cuentos también se contarán en inglés. Desde el área de Cultura se ha 
considerado que será una muy buena forma para utilizar una actividad que 
inicialmente sólo era de entretenimiento, para potenciar el conocimiento 
del inglés entre nuestros pequeños que de tan útil les será de mayores. La 

Bibliopatja del Fortí este año no estará bajo ninguna bandera azul, pero no 
será porque la hayamos perdido, como quieren hacer ver los del PP, sino 
porque no la hemos pedido –sobra una erre– porque, con las obras del 
paseo no la íbamos a obtener. Es exactamente lo mismo que pasó cuando las 
obras de la primera y segunda fases del paseo que, cuando el año próximo 
esté acabado, volveremos a tener bandera, y será mucho más azul porque 
tendrá mucha más puntuación. El que la Generalitat haya rebajado hasta en 
un 90% el importe de las subvenciones a los Ayuntamientos para el arreglo de 
las playas no ha afectado a la obtención de la bandera azul, pero el año que 
viene, si continúa el recorte, puede que sí.

Ciertamente Benicarló…
…y Vinaròs, tienen más o menos la misma edad y ahora, casi la misma 
población. Pero hasta aquí llegamos, porque para decidir que un determinado 
organismo venga aquí o vaya allá hay que barajar otros más que nos dan 
ventaja, como por ejemplo el hecho de ser el más importante nudo de 
comunicación comarcal con dos carreteras nacionales naciéndonos aquí 
debería ser suficiente para ubicar en Vinaròs la plataforma logística del 
plan 2200 de la Generalitat; o que la delegación de la Cámara de Comercio 
de Castellón debería estar aquí por haber tenido Vinaròs en el pasado 
Cámara de Comercio propia. Razones encontraríamos a cientos como cientos 
encontrarían nuestros queridos vecinos. Pero lo de la Escuela Oficial de Idiomas 
no es lo mismo. No lo es porque Vinaròs lleva diez años con sus aularios de 
idiomas en marcha, con su profesorado, con sus alumnos matriculados, con 
la promesa de Carlos Fabra y del ex director general de Centros Paco Baila. 
La decisión del conseller Font de Mora de quitárnosla para llevarla a Benicarló 
no podemos considerarla más que un robo a mano armada y por ello no 
cejaremos en exigir para nosotros lo que se nos prometió. Con lo demás se 
puede tener cierto grado de transigencia, con la EOI, no.

Por ello hemos puesto a…
…disposición del Honorable Conseller 400 m2 del recién remodelado edificio 
del Pirulí, céntrico local municipal, con 180 plazas de aparcamiento en el 
subsuelo –que no las tiene ni la EOI de Castellón, que estos días está en boga 
en prensa por su grave problema precisamente por haberle eliminado las 
plazas de aparcamiento que– en el que, si quiere el conseller, en septiembre ya 
se pueden comenzar las clases. Un magnífico local que ya está prácticamente 
acondicionado para que se pueda desarrollar en él cualquier actividad 
docente. Ahora al conseller sólo le queda poner las ganas que nunca ha 
tenido y darnos una respuesta positiva reconsiderando su decisión porque, 
además de todo, seguimos pensando en aquello que se dice de que: “Santa 
Rita… Santa Rita, lo que se da no se quita”.

DEL CAJÓN DEL OLVIDO
En el pleno de abril del 2001 Javier Balada le preguntaba al alcalde Moliner: 
“Hablamos mucho de la avenida Castellón, cosa que nos parece muy bien porque 
es un vial muy importante, pero parece que nos hemos olvidado de las famosas 
calles Juan XXIII y Pío XII en los que ustedes tuvieron tanta guerra en su época 
de la oposición. Estas calles, ¿cómo están? ¿Y los proyectos? ¿Y la financiación, 
se ha perdido o no se ha perdido? ¿Qué hay de todo esto?”. A lo que Moliner 
contestaba: “No nos hemos olvidado de nada y además tenemos el compromiso 
firme de hacer estas dos urbanizaciones, estos dos proyectos”. Continuaba luego 
justificando el retraso por las observaciones planteadas por los técnicos de 
la Generalitat y por el cambio de dichos técnicos durante el proceso de la 
tramitación, para finalizar diciendo: “Espero que dentro de poco tengamos ya 
todas las rectificaciones y puedan ir a la Generalitat para que nos den el visto 
bueno al proyecto que se ha hecho desde el Ayuntamiento”. Javier Balada 
insistiendo volvía a preguntarle: “¿Pero la subvención se ha perdido o no 
se ha perdido?” A lo que Moliner contestó: “No, no, esto es un compromiso 
de la Generalitat Valenciana que tiene que pagar, no es una subvención, es 
una obra que hace la Generalitat Valenciana”. La Generalitat cumplió 
con Juan XXIII pero, diez años después, Pío XII aún está por comenzar 
y por eso que nos preguntamos desde hace ya tantos años a dónde ha 
ido a parar el segundo de los dos compromisos firmes de hacer estas 
dos urbanizaciones, que anunciaba Moliner. Seguiremos exigiendo la 
promesa incumplida por la Generalitat de urbanizar Pío XII.

LA PASTATODO POR 
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2 millones de euros es la inversión que está 
haciendo el Ayuntamiento de Vinaròs en una nueva 
instalación deportiva, el nuevo campo de fútbol que 
sustituirá al viejo Servol y que se ubica en la nueva Ciutat 
Esportiva en la partida Vistabella.
Un proyecto del Equipo de Gobierno, que ya es 
prácticamente una realidad, y que en el mes de julio abrirá 
sus puertas.
Un nuevo objetivo cumplido que como en la mayoría, 
ha contado con la actitud poco constructiva del PP local 
encabezado por Juan Bautista Juan Roig, que empezó por 
los accesos a la instalación (totalmente solucionada con la 
urbanización del Camí de Sant Gregori con carril bici, luz, 
arbolado...) y continuó con la línea eléctrica que atraviesa 
la Ciutat Esportiva y que continuará con otros inventos, en 
la política del No del PP.
Un proyecto que ha supuesto un gran esfuerzo económico 
y que prácticamente se hace a solas, a fecha de hoy la 
Diputación sólo ha aportado 70.000 €.
Como muestran las fotos, ya se está colocando la base 
de la instalación del césped artificial, las butacas de las 
gradas y los detalles de las instalaciones.
Este campo, que se habilitará también como dos campos 
de Fútbol 7, que se sumarán a los 3 campos de fútbol base, 
solucionarán creemos la necesidad de espacios que hace 
pocas fechas padecían los practicantes de este deporte 
que sólo contaban con el Camp Capçades de tierra.
Toda la ciudadanía nos alegramos de esta nueva 
instalación.
¿También se alegra el PP local de Juan Bautista Juan Roig?

•	 4 millones € Colegio Nº 5 
•	 8 millones € ampliación IES Vilaplana 
•	 500.000 € ampliación CEIP Assumpció 
•	 2,4 millones € Centro de Salud II 
•	 3,30 millones € (hasta 2011) Parque Litoral Vinaròs Sur-Benicarló Norte 
•	 1,7 millones € Nuevas instalaciones Pesqueras 
•	 y nueva Lonja Puerto Vinaròs... casi 21 millones €
•	 20.000 € Promoción productos pesqueros 
•	 81.060 € Vertebración sector pesquero. 

2009.  Palabras de los diputados del PP Mundo y Castejón. Como todo 
Vinaròs ha podido comprobar no se ha hecho nada, no se ha invertido nada, son 
una muestra de la incapacidad de la Generalitat a la hora de asumir sus propios 
compromisos.

0 euros invertidos - 0 puestos de trabajo
“Anuncio presupuestos 2010, a cargo de la Consellera de Agricultura, la señora 
Maritina con el diputado Castejón y Juan B. Juan Roig en la sede del PP local”

Inversiones para Vinaròs:

•	 Juzgado 1ª Instancia número 6    500.000 € 
•	 Centro de  Salud II (3 millones de euros)   100.000 € 
•	 Paseo marítimo (costa Sud)    71.870 € 
•	 Mejora del sector pesquero    100.000€ 
•	 Adecuación del IES Vilaplana    4 M€ 
•	 Otras mejoras CEIP Assumpció    354.192 € 

2010. Se confirma la parálisis de la Generalitat, del Sr. Camps y del PP 
respecto a las inversiones, aspecto grave, sobre todo en un momento de crisis 
como el actual donde la inversión pública para generar puestos de trabajo es 
clave. 

0 euros invertidos - 0 puestos de trabajo
Ésta y sólo ésta es la política del PP en Vinaròs. 

Nota
Per una errada d’imprenta, dissabte passat no es va 
publicar el text referent a la construcció del camp de 
futbol que acompanyava les imatges i que publiquem 
aquesta setmana.

Treballem per Vinaròs

Campo de fútbol
“El  Consell  de la General itat  t iene prevista una inversión 
para el  2009 sólo en Vinaròs de 30 mil lones de euros”

“Estafados”
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Sin solución un mes después
Todo el mundo sabe ya que los concejales del 
Equipo de Gobierno gastaron más de 547.000 
euros en partidas presupuestarias que ya no tenían 
ni un solo euro cuando encargaron esos trabajos. 
No fueron capaces de controlar el gasto y al final 
gastaron más de lo que tenían.
El Partido Popular no quiere ser, como no ha sido 
nunca, cómplice ni colaborador de ese descontrol 
y despilfarro, pero tampoco aceptamos que desde 
el Equipo de Gobierno nos culpen a nosotros de 
no haber podido pagar dichas facturas.
Fueron ellos quienes contrataron los servicios 
sin advertir a las empresas que no quedaba 
dinero en el presupuesto y por ello deben ser 
los concejales del Equipo de Gobierno quienes 
solucionen el lío que han organizado al gastar 
por encima de sus posibilidades.

PSOE-PVI perjudican 
a las empresas locales 
Lo que queda claro es que Romeu y Balada (R&B) 
son perjudiciales para las empresas que tienen 
en estos momentos facturas pendientes de cobro 
por parte del Ayuntamiento. Empresas que han 
realizado su trabajo pensando que cobrarían en 
un plazo razonable, sin saber que los concejales 
de turno les encargaron los trabajos sin tener un 
euro para pagar.
En unos momentos de crisis económica sin 
precedentes, por culpa de la inactividad de un 
gobierno socialista absolutamente inactivo 
durante demasiados meses, el Equipo de Gobierno 
debería tener más prudencia a la hora de contratar 
o tener la valentía de advertir a las empresas que 
no les pueden garantizar el cobro de sus facturas.
Es su responsabilidad, para eso decidieron gobernar 

a pesar de perder las elecciones, pero como siempre 
R&B se esconden ante los problemas, giran la cabe-
za para no ver los problemas aunque saben que los 
problemas no se solucionan por sí solos.

Nuestra propuesta 
para pagar a las empresas 
Por ese motivo el Partido Popular ha realizado 
una propuesta clara y que si quiere el Equipo 
de Gobierno puede hacer efectiva de forma 
inmediata.
En la relación de facturas de 547.000 euros hay 
muchas facturas. Unas contratadas de forma 
clara, sin problemas; otras, en cambio, contienen 
el reparo del técnico de Intervención municipal 
al no ser contratadas de una forma demasiado 
clara o que deberían de haber salido a concurso 
público para que se presentara cualquier 
empresa, en lugar de contratar directamente 
con una empresa concreta.
El Partido Popular propone que se paguen las 
facturas de las primeras empresas, de aquellas 
contratadas de forma correcta. De esta forma se 
pagarían el 90% de las facturas pendientes y las 
empresas locales no verían retrasado el cobro 
por más tiempo.
Porque a R&B poco les importan las empresas a 
pesar de las declaraciones grandilocuentes que 
realizaron en el pleno. Si les hubiesen importado 
de verdad una mínima parte de lo que declararon, 
alguna medida hubiesen tomado, pero han dejado 
pasar el tiempo, demostrando que lo único que les 
preocupa es su propio salario o remuneración.

Los problemas crecen sin parar
Y no solamente es en este tema donde R&B 
crean los problemas y el Partido Popular 

ofrece soluciones. El Equipo de Gobierno 
está desaparecido en combate, han perdido 
el rumbo y ya solamente se dedican a ver caer 
las hojas del calendario hasta que lleguen 
las próximas elecciones municipales. Están 
de retirada.
La ciudad va acumulando problemas, suciedad 
y abandono. Cada vez más calles de nuestra 
ciudad carecen de la limpieza deseada, cada 
vez los baches se apoderan de más calles y las 
obras como el mercado o el paseo acumulan 
retrasos y descontentos en la ciudadanía.
R&B, en sus siete años de desgobierno, han 
sido incapaces de crear ilusión por la falta de 
ideas y proyectos para nuestra ciudad. Ahora, 
con un endeudamiento récord en las arcas 
municipales, somos una ciudad al borde de la 
quiebra económica. 

Un Equipo de Gobierno paralizado
Pero ante un Equipo de Gobierno paralizado, 
sin presupuestos municipales a pesar de estar 
ya en el mes de junio y con una cada vez más 
evidente falta de empuje para tirar adelante, 
es momento de cambiar, de relanzar la ciudad 
con un proyecto claro y definido como el que 
presenta el Partido Popular.
A nivel local, autonómico y nacional los 
ciudadanos observan como solamente el 
Partido Popular es capaz de reaccionar ante la 
preocupante crisis que afecta ya a casi 5 millones 
de personas que se encuentran sin empleo.
El PSOE ya sabemos cómo gobierna, creando 
paro, subiendo impuestos, recortando salarios 
y congelando pensiones. Es la hora del 
Partido Popular y en Vinaròs también estamos 
preparados para tomar las riendas en cualquier 
momento.

El Equipo de Gobierno 
no quiere pagar las facturas

Juan Bautista Juan: 

“Por responsabilidad y principios 
hemos realizado una propuesta que 
debería de haber partido del Equipo de 
Gobierno. Muchas veces hemos dicho 
que gobiernan solamente pensando en 
las ruedas de prensa y en las cámaras y 
una vez más se ha demostrado. Desde el 
Partido Popular realizamos propuestas, 
lanzamos ideas que sistemáticamente 
son rechazadas sin rigor alguno. ¿Se 
acuerdan R&B que están en minoría?”.
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¿Algo pequeñito? Pues sí, el cerebro

Dubtes i sorpreses

Asociación Cívica Raimundo d’AlósAssociació de veïns Migjorn

4ª dècada lluitant per Vinaròs 

OPINIÓ 

Sr. Alcalde: Hoy hablamos de… El valor de 
los detalles y la no excelencia de gestión

Sanitat

Sebastian Bordes Giner

El 25 de maig vam lliurar un parell d'escrits per 
registre d'entrada a l'Hospital de Vinaròs. 

Un primer destinat al president del Consell de Salut 
del departament de Salut 01, senyor Marcelino 
Domingo (alcalde de Benicarló), demanant que es 
convoque novament aquest òrgan de participació 
ciutadana, atés que fa més de 6 mesos que no ens 
reunim i creiem que deu haver-hi alguna cosa que 
podem tractar. A més a més d'incloure en l'ordre 
del dia tant la memòria sanitària de l'any 2009 com 
el projecte d'aquest any.
Creiem que seria inacabable la llista de temes que 
s’haurien de tocar. Pensen que en un parell de 
reunions a l'any han complert amb el tràmit que 
representa la participació ciutadana en la sanitat. 
Tema del retard en la inauguració de l'Hospital, el 
segon centre de salut de Vinaròs, com va el centre 
de Benicarló, les deficiències en altres poblacions. 
Ens haurien de dir com estan els problemes que 
vam plantejar en les altres reunions com són el 
dèficit de personal sanitari, metges, infermeres, 
etc., si s'han solucionat les llargues llistes d'espera 
en algunes especialitats, etc.
I un segon escrit l'hem adreçat al senyor director 
de l'hospital, manifestant-li que seguint un punt 
aprovat en la nostra assemblea general ordinària 
demanem una jornada de portes obertes a 
les noves instal·lacions abans que es posen en 
funcionament a la fi de poder observar aquests 
nous espais sanitaris, conscients que si no ho fem 
ara, per alguna raó o una altra, més prompte o 
més tard també les haurem de visitar però no de la 
mateixa manera. 
Tots tenim moltes ganes que d'una vegada per 
totes es puga inaugurar la part nova de l'Hospital 
amb la confiança que moltes de les deficiències 
que tenim ara seran superades i gaudirem d'una 
sanitat millor.
No ens volem fer cap il·lusió ni som il·lusos, 
ja hem dit el que pensem que representa per 
ells la participació ciutadana i constatem que 
de pressupost per dotar com cal les noves 
dependències sanitàries no n'hi ha massa. Però per 
exigir els nostres drets no ens quedarem i seguirem 
en la nostra, en la de tots, en la de demanar el que 
ens pertoca.

Nos reclaman ciudadanos de la Zona Norte, 
preocupados por su ciudad de Vinaròs, y que pagan 
sus impuestos municipales religiosamente -cual 
suizos-, que se sienten desasistidos, por no decir 
abandonados, por su concejal de Urbanismo 
y/o Limpieza y Salubridad Públicas. Les 
hemos contestado que: 1) Haremos la oportuna 
comunicación a través del semanario El Diariet, 
a ver si surte efecto (¿?); y 2), que probaremos 
suerte en el Servicio Municipal pertinente; y que 
no desesperen, que la esperanza es lo último 
que… Pero que nos tememos, que tal vez, y con 
mucha suerte, para las calendas graecas, porque, 
su colaborador de usted, Sr. Alcalde, no estará 
para pequeñas cosas. Tal vez por ignorar que en 
el cuidado de los detalles, de lo pequeño, también 
radica el valor de la gestión, sea municipal, pública o 
privada. Personal o profesional. ¿Quién se atrevería 
a confiar su salud, o vida, en un equipo de cirujanos 
que no pusiese toda su atención y empeño 
hasta en los más nimios detalles? ¡Oiga, que lo 
pequeño es también hermoso! ¿Cómo historificar 
sin periodificar los hechos a narrar, que dirían 
Jaume Vicens i Vives, o Joan Reglá, Sr. Alcalde? 
Pero, claro, con tanto proyecto megalómano no 
le queda tiempo para lo micro, ¿verdad? A pesar 
que cada 2 x 3 usted promete la excelencia en la 
gestión municipal. Pues de mica en mica s’ompli 
pica… y usted, al paso que va, perderá votos por 
un… canuto. Ya verá, sino al tiempo. Decimos por 
un canuto por aquello de saber hacer la ‘O con uno 
de caña’. Veamos, por si suena la flauta:
1.	 La nueva parada del bus de la ZN a Vinaròs 

a la altura del Supermercado Vicentica/
apartamentos Montero la han instalado al 
lado de… ¡contenedores de basura! Ahora, 
ya, apestan.

2.	 En esa misma parada 1 de los 5 contenedores 
está… ¡encima del paso de cebra!

3.	 En la marquesina no aparece el preceptivo 
aviso que indique las horas de paso del bus. 

4.	 El charco ante la parada cuando llueve se 
asemeja a una piscina. ¡Pobre viejecita que 
vio su esmerado vestido empapado el otro 
día! Oiga, díganos a quién ha de reclamar, por 
favor.

5.	 Un coche abandonado con ratas en la c/ 
Ameradors, junto a los apartamentos Sol y 
Playa.

Otro día seguimos, Sr. Alcalde, que se nos acaba el 
espacio. De nada. 

Les aseguro que después de leer la página-panfle-
to del P.P. de la semana anterior, no sé cómo em-
pezar este escrito. Y es que las gracietas, desvarios, 
ocurrencias, odios, rencores o la falta de neuronas 
del Sr. Juan no tienen desperdicio. Este señor, por 
cierto, cada día se parece más a las monedas de pe-
seta, sólo que en aquellas salía la cara de Franco y 
en El Diariet nos obsequia cada semana con la suya. 
Este señor, con el cerebro ¿algo pequeñito? tiene 
obsesión por el dúo como él los llama, Romeu-
Balada y su único objetivo es el ataque personal. 
Creo sinceramente que esto se ha convertido en 
una especie de paranoia digna de ser estudiada 
por un profesional. Quizá sea, es probable, una 
táctica para desprestigiar al Equipo de Gobierno; 
ya saben, aquello de una mentira repetida cien 
veces, al final se convierte en una media verdad, 
aunque al final sea lo que es, una mentira. Pero 
sabemos de quien hablamos, del P.P., y a ese par-
tido no se le puede pedir más. Es lo que es, “algo 
pequeñito”. Acusar al Equipo de Gobierno de no 
hacer nada cuando nunca en Vinaròs se han hecho 
tantas obras es vergonzante y demuestra que el 
estado neuronal es “algo pequeñito”. Otra cosa es 
que a ustedes no les gusten dichas obras o que les 
moleste que se hayan hecho. Que el Equipo de Go-
bierno se haya gastado mucho dinero para realizar 
todos los proyectos ya finalizados, debería causar-
les vergüenza en vez de criticarlo. ¿Qué ha hecho 
la Generalitat o la Diputación para ayudar a paliar 
dicho gasto? Nada. ¿Qué ha hecho el P.P. local y su 
diputado para conseguir que venga a Vinaròs algo 
del dinero que pagamos con nuestros impuestos? 
Nada. Sólo un ejemplo. Se han iniciado las obras 
de la calle del Carmen y adyacentes; su coste es 
de 297.783 euros. El Estado aporta 36.135 euros, 
mientras la Diputación “colabora” con 32.864 euros. 
“Algo pequeñito”, ¿no les parece? Y luego tienen la 
poca vergüenza de decir que el Equipo de Gobier-
no despilfarra. Miren, quien despilfarra y a manos 
llenas es la Generalitat con sus faraónicas obras 
que comienzan con un coste y terminan pagando 
el doble, como por ejemplo el Ägora que tenía un 
coste de 45 millones de euros y se han pagado más 
de 90 según los periódicos provinciales. O el Circui-
to de F-1 o el Aeropuerto, o la Ciudad de las Artes 
y las Ciencias, o la visita del Papa o etc. Mientras 
tanto en Vinaròs seguimos sin el 5º colegio, sin el 
nuevo Centro de Salud, sin la ampliación del Hospi-
tal y ustedes señores del P.P. sin vergüenza política. 
Será que su cerebro es “algo pequeñito”.

Després de veure els últims 
tres anys de l’actual legislatura, 
Esquerra Unida de Vinaròs reconeix 
que han ocorregut algunes coses i 
manifestades algunes altres que 

han creat dubtes i sorpreses.
En aquest article ens referirem a algunes més 
recents. Tots sabem que el BLOC en els seus 
articles i rodes de premsa diu que ells recullen les 
queixes de la ciutadania i que la política del BLOC 
és millorar les coses petites del dia a dia.
El dubte d’Esquerra Unida és que si recullen les 
queixes de la ciutadania i que la seua política és 
millorar-les, quantes de les queixes que han recollit 
s’han solucionat? Perquè com tots sabem i dit per 
ells mateixos només fan que replegar les queixes 
i traspassar-les als que les han de solucionar, 
ja que com tots també sabem, ells no tenen ni 
competència ni responsabilitat per solucionar res, 

sols fan de missatgers i utilitzen el seu vot al costat 
del que creu que més els interessa.
L’altre dia a la televisió local, la secretària general 
provincial del Partit Popular, Marisol Linares, va 
manifestar que estava satisfeta per l’acord firmat 
respecte al tren de rodalies. Després d’haver 
escoltat aquesta senyora, la sorpresa d’Esquerra 
Unida és gran. Tota la campanya del Partit Popular, 
totes les reivindicacions, propostes, mocions 
i utilització política que ha fet el PP era per 
aconseguir un projecte de viabilitat que no sabem 
ni quan ni com s’executarà.
En El Diariet del 5-6-2010, el PP diu que vol tornar 
a debatre en ple el desenvolupament de la costa 
nord. La sorpresa d'Esquerra Unida és el PP, perquè 
en el ple de desembre va votar en contra d’aquest 
projecte, explicant clarament els motius de la 
negativa de vot. I ara que sols han passat sis mesos 
vol tornar a debatre el mateix projecte? Què ha 

passat en aquests sis mesos? En què ha 
canviat la situació manifestada pel PP en el mes de 
desembre? El dubte d’Esquerra Unida és que no hi 
hauran alguns altres interessos?
Qui no ha donat cap sorpresa ha sigut l’article del se-
cretari general del Partit Socialista, Sr. Francesc Colo-
mer, en El Diariet del 5-6-2010, ja hi estem acostumats.
Des d’Esquerra Unida el que sí que farem és 
recordar-li que el govern del Partit Socialista al 
qual vosté ara pertany i que governa en tot l’Estat 
espanyol ha contribuït i molt al fet que s’arribe a 
aquesta situació i a aquests problemes que està 
patint la majoria de la ciutadania i que vosté 
anomena en el seu article.
Des d’Esquerra Unida també li recordarem que 
no tenim cap dubte, sinó que estem totalment 
convençuts que no serà el govern del Partit 
Socialista el que implante el model que interpose 
les persones a la cobdícia.
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Rèquiem pel que queda de costa65 anys després

OPINIÓ 

Ramon PuigJoan M. Guzman Pau

 SETMANARI D’INFORMACIÓ LOCAL

El 2005 commemoràvem el 60é ani-
versari de l’alliberament dels camps 
d’extermini nazis. Cinc anys després, 
Eusebi Pérez, Marcel·lí Garriga i Fran-
cesc Batiste, protagonistes d’aquells 
actes, ja no hi són. Mauthausen ens 
fa estremir pel testimoni del nostre 
amic Francesc Batiste Baila, supervi-
vent i testimoni excepcional, perquè 
dels milions que hi van ser deportats, 
només una minoria van combatre 
l’oblit entre el grapat de supervi-
vents. Al cementeri, llegireu en una 
làpida els noms dels qui no en van 
tornar: no hi són tots. Els historiadors 
regiren arxius per rescatar un nom 
de la cendra. Ara, els fills, els néts, 
els amics n’han pres el relleu. Qui en 
commemorarà el centenari?
“Mai més!”, exhortà el manifest de 
l’alliberament de Mauthausen. Mai 
més? 1970, Cambodja; 1973, Xile; 
1990, Bòsnia; 1993, Ruanda; 2000, 
Darfur... I el Congo i Txetxènia i 
Guatemala i el Kurdistan... i Palestina. 
Palestina! Ara resulta que Turquia, 
armenicida i kurdicida, enarbora 
la defensa dels drets humans i del 
poble palestí, mentre ocupa mitja illa 
de Xipre! La geopolítica multipolar 
propicia aquests sarcasmes... El 
1895, el general Veleriano Weyler 
“reconcentrà” a la manigua els 
cubans rebels i no rebels. El 
currículum hispànic no pot ser més 
exemplar: 1492, expulsió dels jueus; 
1609, deportació dels moriscos; 
1707, decret de Nova Planta, “por 

justo derecho de conquista”; 1936, la 
“Cruzada”. 
La distància entre el totalitarisme 
i la democràcia tendeix a zero. A 
Espanya, els mateixos servidors 
de la dictadura, des del conserge 
d’escola fins al rei, van procedir a la 
metamorfosi del règim, concediren 
l’amnistia a canvi de la impunitat 
dels executors i van brindar per 
la democràcia des dels mateixos 
despatxos de la magistratura, de 
les casernes i de la burocràcia. Ens 
despertarem entusiasmats sota els 
efectes estupefaents d’una dosi ben 
inoculada de demagògia, cinisme 
i vilesa per aplaudir la tirania: sense 
tocar una coma de la Constitució, 
i per l’article 55, l’estat d’excepció 
serà la norma: nous delictes seran 
tipificats amb la pena màxima: 
els emigrants, per “invasors”; els 
aturats, per “dropos”; els catalans, 
per “renegats”; els majors de seixanta 
anys, per “malbaratadors”... Els juristes 
en certificaran la constitucionalitat, la 
força d’ordre actuarà amb la màxima 
energia; els mestres alliçonaran 
els alumnes, els telepredicadors 
incitaran a l’odi. En nom de la 
regeneració nacional, la depuració 
serà implacable; les víctimes, 
oblidades; els criminals, condecorats. 
I si algun dia es descobreix l’horror, 
aleshores tothom s’exculparà a la 
manera dels alemanys quan van 
descobrir Dachau i altres Lager a prop 
de casa: “nosaltres no en sabíem res”.

De menut, quan els meus pares 
tenien molta faena, m’enviaven amb 
els iaios de la Barceloneta i quan 
tornava a casa el cor em bategava 
només xafar l’andana. Amb el cap 
fora de la tartana del “tio Xato”, 
ensumava l’oloreta de garrofes i 
palla que sentia pel raval de Càlig. 
Arribat a casa, agafava la bicicleta de 
mon pare i voltava el poble fins que 
oblidava el temps d’absència.
Als deu o dotze anys ens coneixíem 
tots els racons del poble. On anem? 
Hi havia un lloc per a cada moment: 
la casota del carrer de l’Àngel, 
l’esplanada verge del passeig, la 
placeta de Sant Elm, travessar de 
Sant Valent a la mar per la sèquia... 
Érem territorials i quan ens agafava 
pixera... a l’estàtua feixista! Uns 
remullaven el requetè i els altres el 
falangista, però l’escultural dona que 
presidia el monument era prohibida. 
Com a molt, una passadeta furtiva 
amb la mà per l’exuberant pitrera.
El dia de Sant Jaume trencava la 
rutina de la quotidianitat. Les famílies 
es trobaven als Cossis i, mentre els 
grans contaven acudits o cantaven, 
els més entremaliats en colàvem pels 
bufadors imaginant-nos a les coves 
dels pirates que donaven al mar. No 
sempre anàvem als Cossis, també 
freqüentàvem la Foradà amb uns 
familiars que tenien una finca a la Cala.
A l’adolescència intercanviàvem 
collarets de caragols per besets més 

que púdics, amb les madrilenyes de 
la colònia que cada estiu s’instal·lava 
al grup de baix. Els caragolets els 
buscàvem a la platja d’Aiguadoliva, 
havíem de fer safrà a l’escola i 
calia ser a casa a l’hora habitual 
per no despertar sospites. Aquella 
platja era una mina de caragolets, 
especialment donzelles i trugetes 
que eren doblement “remunerades” 
per les xiquetes que més ens seduïen.
Sòl de Riu, la Foradà, els Cossis i 
Aiguadoliva mantenien l’exuberància 
natural incorrupta que ningú no 
contemplava com un paisatge exòtic 
a preservar. No ens adonàvem que 
des l’escola, la ràdio i la incipient 
televisió modelaven els cervells 
per fent-nos sentir vergonya de la 
idiosincràsia pobletana i la senzilla 
ingenuïtat de les maneres que 
teníem de divertir-nos. 
L’arribada del turisme gravà amb 
foc en les ments la frase, “Àfrica 
comença als Pirineus” i com a 
babaus sense llibertat per pensar 
autònomament, ens embadalíem 
veient pujar les torres del “progrés 
i la modernitat” iniciadores de la 
destrucció del poble.
Ara, Sòl de Riu, la Foradada, els 
Cossis i Aiguadoliva només són 
paratges a extingir. Algú treballa 
incansablement per salvar-los, però 
a Aiguadoliva mana Montero i juga 
amb dos baralles trucades: la del PP 
i la del PSOE.
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X.Flores

X.Flores

ACTUALITAT

Vinaròs ja té els pressupostos elaborats, encara 
que falta el més important: aprovar-los. El regidor 
d'Hisenda, Juan Antonio Beltrán, va presentar 
dimecres els comptes per al 2010, que va descriure 
com “ajustats i realistes després d'un any que ha sigut 
complicat per a tots els ajuntaments”. L'oposició 
ja disposa d'aquest pla econòmic que la setmana 
vinent es presentarà en la comissió d'Hisenda 
per posteriorment, passar a debatre's en ple.  
Beltrán va indicar que malgrat la conjuntura 
econòmica de crisi, la ciutat “continua obtenint 
resultats molt positius, amb uns romanents de 
tresoreria que ascendeixen a 4.900.000 euros”. 
El capítol d'ingressos és de 23.349.000 euros, 
encara que les despeses de la ciutat són superiors, 
com va reconéixer el mateix regidor. “No hi 
haurà més ingressos que aquests, però no és 
moment de pujar impostos dels ciutadans, amb 
la qual cosa progressivament haurem d'ajustar 
les despeses”, va indicar Beltrán. Segons el 
regidor, aquest pressupost “pot salvar-se” perquè 
s'han retallat una sèrie de partides “que després 
hauran de complementar-se amb modificacions 
pressupostàries per una quantitat del voltant d'1,5 
milions d'euros”. Això, segons Beltrán, permetrà 
que Vinaròs “visca una normalitat temporal, fins a 
l'any que ve, en què comença una nova pel·lícula”.
El regidor socialista també va qualificar de “salvació 
econòmica” l'aportació a les arques municipals 
l'any passat del projecte Castor, que van ser de 
3 milions d'euros, encara que en contrapartida, 

va destacar que hi ha hagut “qüestions greus 
que hem hagut d'afrontar com el pagament de 3 
milions més per expropiar la zona verda de Joan 
XXIII”. A més, va recordar que també han de pagar-
se 1.630.000 euros, fixats pel tribunal del preu just, 
per l'expropiació forçosa a la qual es va acollir el 
propietari de l'edifici dels antics jutjats.

Inversions
En matèria d'inversions, els pressupostos del 
2010 no inclouen obres excessives. Aquest capítol 
s'eleva a quasi 3 milions d'euros que s'invertiran en 
actuacions com l'adequació de la Colònia Europa 
(481.000 euros), la renovació de paviments o la 
creació del museu campanar de l’arxiprestal, que 
disposa d'una partida de 106.000 euros. No obstant 
això, Beltrán va recordar que la ciutat està immersa 
en projectes i inversions procedents del primer 
Pla Zapatero, com la remodelació del mercat 
municipal, la finalització de l'edifici del Pirulí, o amb 
fons estatals, com el passeig marítim, mentre que 
en els plans provincials entren la remodelació del 
carrer de Santa Mònica i adjacents. “A més, també 
s'està realitzant el nou camp de futbol, la variant de 
la N-340, en breu s'iniciaran les obres del segon pla 
estatal i esperem que la Generalitat pose en marxa 
ja el Pla Confiança, amb la qual cosa Vinaròs, des 
del juny de 2010 fins a finals del 2011 tindria un 
fort volum d'inversions”, va destacar. D'altra banda, 
va recordar que s'ha descartat la construcció del 
túnel d'unió dels pàrquings subterranis del passeig 

marítim i la plaça de Sant Antoni, “la qual cosa 
dóna un altre marge per a inversions”. En aquest 
sentit, va apuntar diverses idees, com “la realització 
de les passarel·les de l'ermita, que demanava el PP, 
la passarel·la del Cervol o l'adequació del carrer 
Sant Pasqual”, que va qualificar d’“imprescindible” 
la realització abans que finalitzen les obres del 
passeig.

Possibilitats de suport
El regidor socialista va apuntar que en cas que 
els comptes no s’aproven, “el poble no s’aturarà”, 
i s’hauria de treballar amb els pressupostos 
prorrogats. Beltrán va demanar a l'oposició “un plus 
de responsabilitat de cara als ciutadans i el poble 
de Vinaròs” perquè aproven aquest pressupost. 
“Imagino que faran les seues propostes, i espero 
que siguen moderades i no un brindis al sol, per 
veure si es poden acceptar”, va dir, per afegir que 
“en cas contrari, es convocarà un ple i cada grup 
municipal farà el que haja de fer”.

Endeutament
Per Beltrán, Vinaròs és un poble que avança 
malgrat la crisi i que gaudeix d'una situació 
privilegiada tot i la difícil conjuntura econòmica. 
Així i tot, va reconéixer que el nivell d'endeutament 
del consistori és de 32 milions d'euros, encara que 
va matisar que “és elevat, però no es tracta d'una 
situació dramàtica. L'avantatge és que el deute és a 
interés zero”, va concloure.

Vinaròs presenta el pressupost 2010

Beltrán: “Demano a l’oposició un plus de 
responsabilitat de cara als ciutadans i el poble 
de Vinaròs per aprovar el pressupost, però en 

cas que no siga així, el poble no s’aturarà”

L'ampliació de l'IES José Vilaplana està més a prop. L'Ajuntament 
ja ha decretat l'ocupació directa de la finca que faltava per cedir 
els terrenys a la Conselleria d'Educació. El regidor d'Urbanisme va 
informar que aquesta ocupació tindrà lloc el pròxim 18 de juny.
Quatre eren les finques afectades en aquesta ampliació del centre. 
Amb tres dels propietaris, el consistori va arribar a un acord i va 
signar un conveni. Amb un d'ells no va ser possible un acord i s'ha 
hagut de recórrer a l'ocupació directa, com va informar Balada. 
“Amb això ja tindrem els quatre solars necessaris per cedir els 
terrenys a la Conselleria d'Educació i tan prompte se’n faça la cessió, 
ho comunicarem a la Generalitat perquè en faça l'ampliació”, va 
indicar el regidor d'Urbanisme, concloent que “esperem que no 
passe com amb el cinqué col·legi, les obres del qual encara no 
s'han iniciat, ni com amb l'ampliació del col·legi de l'Assumpció, 
que segueix pendent”.

L'ampliació de l'IES José Vilaplana, més a prop



11

12  juny  2010

ACTUALITAT

SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT  PLE DE 8 DE JUNY DE 2010

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació, si escau, de l’esborrany de l’acta 
amb data 13-04-10. Unanimitat
2. Dació de compte de Decrets i Resolucions de 
l’Alcaldia, de conformitat amb el que disposa 
l’article 42 del R.D. 2568/86 de 28 de novembre.
3. Aprovació de la proposta de repartiment del 
Fons Social presentada per la comissió mixta 
formada per membres de la Junta de Personal i 
del Comité d’Empresa. Unanimitat
4. Cessió de terrenys amb destinació a vial públic 
a la carretera d’Ulldecona n. 54. Unanimitat
5. Aprovació de la declaració institucional sobre 
els trens de rodalia. S’aprova per majoria amb els 
vots a favor del PSPV-PSOE, el PVI i el BLOC, i el vot 
en contra del PP.
6. Despatx extraordinari.

-Moció presentada pel BLOC per endurir les 
penes del codi penal dels robatoris al medi 
rural. S’aprova per majoria amb els vots a favor del 
PP i el BLOC i el vot en contra del PSPV-PSOE i el PVI
-Moció presentada pel BLOC pel manteniment 
dels drets socials i laborals, proposant que 
s’inicie un expedient per estudiar no aplicar 
el Reial Decret pel qual s’adopten mesures 
per reduir el dèficit públic, sobre el criteri 
que cap empleat públic de l’Ajuntament de 
Vinaròs veja minvat el seu poder adquisitiu. 
Es desestima amb el vot a favor del BLOC, 
l’abstenció del PP i el vot en contra del PSPV-
PSOE i el PVI.
-Moció presentada pel BLOC per rebaixar els 
sous del president de la Generalitat Valenciana 

i els consellers. S’aprova per majoria amb els 
vots a favor del BLOC i l’abstenció del PSPV-
PSOE, el PP i el PVI.
-Moció presentada pel PP sobre els trens de 
rodalia instant Foment que inicie de forma 
imminent l’estudi de viabilitat i que facilite la 
participació dels ajuntaments. S’aprova per 
majoria amb els vots a favor del PP i el BLOC i el vot 
en contra del PSPV-PSOE i el PVI.
-Moció presentada pel PP per instar el Govern 
de la nació que elimine les mesures previstes 
per a la supressió de la revalorització de les 
pensions contributives. S’aprova per majoria 
amb els vots a favor del PP i el BLOC i l’abstenció 
del PSPV-PSOE i el PVI.
7. Precs i preguntes.
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El parc saludable situat al costat del passeig de 
Fora del Forat de Vinaròs ja funciona. Aquest 
és el segon parc per a majors que l'Equip de 
Govern de l'Ajuntament de Vinaròs ha posat 
a la disposició del públic, després de la gran 
acollida que va tindre la primera experiència, a 
la zona de Foret, al sud de la ciutat. Els primers 
usuaris del nou parc van poder comprovar 
dimarts els beneficis d'aquest tipus de parcs. 
Així, el parc de Fora del Forat ja es va convertir 
en el seu primer dia en un punt de trobada 
molt concorreguda amb l'afegit de possibilitar 
la realització d'exercici saludable d'una forma 
entretinguda. El nou parc se situa en una àrea 
privilegiada a escassos metres del mar i en una 
zona de pineda al costat de la desembocadura 

del Cervol que ofereix una ombra molt agraïda 
en l'època estival que beneficia el benestar.
El regidor d'Urbanisme, Javier Balada, va 
assenyalar les diferències entre els dos parcs per 
a adults que ara coexisteixen a la ciutat. “Algunes 
màquines són diferents i també els seus colors, 
aquests en verd, per integrar el mobiliari amb 
l'entorn”, va apuntar. En la zona contigua a aquest 
parc sènior de Fora del Forat, el consistori iniciarà 
en breu la construcció d'un parc per a joves.
L'Equip de Govern ha convertit l'espai de Fora del 
Forat en una gran zona d'oci, lúdica i esportiva 
per a totes les edats, com va apuntar l'alcalde, 
Jordi Romeu. “En escassos 500 metres i amb fons 
municipals o estatals s'ha realitzat diversos espais 
per al gaudi de tots els públics”, va remarcar. 

Cal destacar que en l'entorn, a escassos cent 
metres, se situa l’envelat multiusos de l'avinguda 
de l'Atlàntic, on poden realitzar-se activitats 
esportives, concerts i altres esdeveniments. A 
més, fa un mes l'Ajuntament va inaugurar una 
àmplia zona amb pistes de petanca i birles.

Gran acollida
Des que es va instal·lar, i després d'un curt 
període d'adaptació, són moltes les persones 
majors que s'han desinhibit i que a Vinaròs 
utilitzen diàriament unes màquines especialment 
dissenyades per fer exercicis de manteniment. La 
primera experiència en la zona de Foret va ser tan 
bona que ha servit per desenvolupar un segon 
parc a l'altre extrem de la ciutat.

Vinaròs inaugura el seu segon parc saludable per a adults

Vinaròs torna a destacar en l'aspecte turístic. I 
és que a la ISO 14001 ara cal afegir la bandera 
Qualitur que va ser lliurada dimecres passat al 
CDT de València per la consellera de Turisme de la 
Generalitat Valenciana, Belén Juste, a l'alcalde de 
Vinaròs, Jordi Romeu, en reconeixement a la labor 
de foment de la qualitat en els últims anys.
Amb aquest distintiu es reconeix l'esforç i la 
implicació de Vinaròs en la correcta gestió de la 
qualitat mediambiental en totes les seues platges 
i cales, ja que aquest distintiu és global per a totes 
elles, ja que totes tenen implantada la ISO 14001. 
“Amb aquest esforç, Vinaròs tracta d'impulsar la 
qualitat per tal d’augmentar la nostra competitivitat 
enfront d'altres destinacions turístiques del litoral de 
la costa espanyola i de la resta del mediterrani”, ha 
declarat l'alcalde de Vinaròs, Jordi Romeu. Referent 
a això, va afegir que “gràcies a aquesta labor, els 
turistes que visiten Vinaròs tindran la garantia que les 

seues platges reuneixen els requisits de serveis de les 
normes internacionals ISO 14001 i de Qualitur”.
D'altra banda, la regidora de Turisme de l'Ajunta-
ment de Vinaròs, Mamen Obiol, ha informat que 
aquesta setmana s'han donat a conéixer els dis-
tintius de bandera blava que tindran les platges 
valencianes i espanyoles. En declaracions efec-
tuades als mitjans de comunicació ha sortit al pas 
d'algunes crítiques rebudes per la no-obtenció 
d'aquest distintiu per a la platja del Fortí, recordant 
que en aquesta anualitat no s’ha sol·licitat aquest 
distintiu per a la platja del Fortí ja que uns dels cri-
teris exigits per obtenir-lo és que no s'estiguen de-
senvolupant obres de cap tipus en els voltants de 
la platja en qüestió i, com és sabut, en el cas de la 
platja del Fortí, el Ministeri de Medi Ambient, Mitjà 
Rural i Marí està executant en aquests moments les 
obres d'adequació del passeig marítim de Vinaròs 
que està previst que finalitzen el pròxim any 2011.

Vinaròs rep de mans de la consellera 
de Turisme la bandera Qualitur per 
a les seues platges i cales
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La consellera de Turisme, Belén Juste, va inaugurar 
dimecres a Vinaròs la Biblioplatja situada a la 
platja del Fortí, en la que és la primera visita 
oficial d'un conseller a l'Ajuntament vinarossenc 
en aquesta legislatura. Juste va acudir a la casa 
consistorial cap a les 11.15 del matí, i després de 
signar el llibre de visites es va desplaçar fins a 
la nova Biblioplatja, situada en aquesta ocasió 
a l'extrem sud de la platja, al costat del port.  
Aquest és el tercer estiu que Vinaròs comptarà 
amb el servei de biblioteca a la platja, que oferirà 
préstecs de llibres, a més de revistes i diaris 
per als usuaris. Serveis adaptats a gent amb 
mobilitat reduïda, un espai per als més xicotets i 
fins i tot una terrassa, són algunes de les millores 
que ofereix enguany aquesta infraestructura.

Juste, que va rebre de mans de l'alcalde, Jordi 
Romeu, la figura d'un llagostí com a record de 
la seua visita, es va comprometre a tindre totes 
les infraestructures de les platges a punt a partir 
del 15 de juny, per afrontar la temporada estival. 
Quant a la ocupació turística en la província, 
va apuntar que les perspectives per a aquesta 
temporada estival són millors que en 2009, 
pronosticant un augment de 10 punts respecte 
al 2009. “Tot pinta bé i estem recuperant el 
turisme internacional que havíem perdut en 
2009. Sabem que està responent molt millor 
el turista francés i l'holandés i també que les 
xifres del mercat rus estan creixent en quasi dos 
punts”, va explicar.
La regidora de Turisme, Mamen Obiol, va desta-

car que aquesta infraestructura, “és un valor afe-
git a l'estada dels turistes que ens visiten a l'estiu 
i també per a la població local”. Obiol també va 
apuntar que Vinaròs és un dels municipis més 
emprenedors en matèria turística de la Comu-
nitat Valenciana, recordant la posada en marxa 
dels clubs de turisme familiar com a iniciativa, 
les audioguies de turisme familiar com a ini-
ciativa pionera en l'àmbit estatal o l'adequació 
d'accessos de les platges gràcies a la signatura 
de convenis amb la conselleria. Per la seua ban-
da, l'alcalde, Jordi Romeu, va agrair la visita a 
Vinaròs de la consellera, i va destacar que el tre-
ball continuat de les diferents corporacions ha 
repercutit en el fet que Vinaròs seguisca tenint 
un turisme fidel i familiar.

La consellera de Turisme inaugura la Biblioplatja 

La consellera va rebre 
de mans de l’alcalde, 

Jordi Romeu, la figura 
d’un llagostí com a 

record de la seua visita. 
Aquest és el tercer estiu 
que Vinaròs comptarà 

amb el servei de 
biblioteca a la platja 

L'alcalde de Vinaròs, Jordi Romeu, va descartar 
dimarts qualsevol confrontació amb el municipi 
veí de Benicarló i el seu alcalde, Marcelino 
Domingo, per acollir la seu de l'Escola Oficial 
d'Idiomes (EOI). “Benicarló tindrà els seus 
problemes, però Vinaròs també i ha de solucionar-
los sense l'ajuda de la Generalitat, i així i tot, tirem 
endavant”, va indicar Romeu, que, en referència 
a Domingo, va afegir que “si té problemes que 
els resolga, perquè jo no els resoldré”. Romeu 
va apuntar que Vinaròs continuarà insistint en 
l'obtenció de la seu d'idiomes fins que no s'haja 
adjudicat definitivament. “Continuem esperant 
l'entrevista amb el conseller Alejandro Font de 

Mora, encara que ha de tindre molts problemes 
retallant ajudes, ja que ho ha fet en un 50% més 
del previst en les escoles musicals posant en 
greu perill la tradició musical”, va indicar Romeu. 
Respecte al pròxim curs d'idiomes, l'alcalde 
va apuntar que si l'aulari de Vinaròs continua, 
“seguirem inscrivint-hi els alumnes com fa tants 
anys que ho fem”, i que en cas de ser suprimit, 
“lògicament no les farem i els alumnes decidiran 
on van”. L'alcalde es va reunir la setmana passada 
amb els alumnes de l'aulari vinarossenc de l’EOI, 
informant que “vam quedar amb ells que tan 
prompte sapiguem alguna comunicació oficial de 
cara al curs que ve ens tornarem a reunir”.

L'alcalde reitera que insistirà en la seu d'idiomes
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El regidor del BLOC de Vinaròs, Domènec Fontanet, 
ha mostrat el seu desacord amb algunes mesures 
d'austeritat aplicades pel Govern central, entre 
elles la baixada salarial d'una mitjana del 5% 
als funcionaris. “Apostem per la baixada salarial 
dels càrrecs polítics i de confiança, però no 
dels funcionaris”, va apuntar dilluns Fontanet.  
Segons el regidor nacionalista, en temps de crisi 
ha de ser la classe política la que dóne exemple 
d'austeritat rebaixant-se el salari. Per això, va 
indicar que el seu grup presentarà mocions, 

també a Vinaròs, perquè el president de la 
Generalitat i els consellers reduïsquen els seus 
sous “com a mínim un 15%”.

Comerç
D'altra banda, Fontanet va indicar que el BLOC 
aposta pel comerç de la ciutat i va advertir l'Equip 
de Govern que ha de posar solució al problema 
del caos circulatori que hi ha en alguns carrers 
i també en les obres que afecten els venedors. 
“Cal posar tots els esforços necessaris per donar 
una imatge de qualitat i exigir a les empreses 
constructores que agiliten les obres, sobretot 
ara que comença la campanya estival”, va indicar 
Fontanet, que va afegir que el petit comerç “vol 
facilitats i comprensió per part de l'ajuntament”. 
Segons Fontanet, el consistori vinarossenc 
“exerceix pressió” sobre els bars i restaurants 
a l'hora de posar terrasses al carrer. “Han de 
deixar-los treballar, sobretot ara que ve l'estiu, 
perquè l'hivern ha sigut molt dur per a ells”, va 
concloure.

Seu d'idiomes
El regidor del BLOC a l'Ajuntament de Vinaròs, 

Domènec Fontanet, va aplaudir dilluns la 
decisió de l'Equip de Govern de cedir l'edifici 
del Pirulí per acollir l'aulari d'idiomes amb 
la intenció que comence allí el pròxim curs 
amb la condició que la seu s’estiga finalment 
a Vinaròs en detriment de Benicarló. 
Per Fontanet aquest espai ja està dotat de tots els 
serveis, amb l'afegit que és de propietat municipal. 
Tot i que va considerar que l'oferta “arriba amb 
cert retard”, va apuntar que en aquest tema 
“tots hem de seguir fent un front comú” perquè 
l'escola s'instal·le definitivament a Vinaròs. 
Per la seua banda, el secretari comarcal del 
BLOC, Joan Manel Ferrer, va indicar que com a 
secretari general del BLOC li dóna “igual” que 
l’EOI s’estiga a Benicarló o Vinaròs, apuntant 
que “ha d'instal·lar-se ja i no tirar coets a l'aire”. 
Ferrer va recordar que la formació nacionalista 
ha preguntat a les Corts quins criteris ha seguit 
la Conselleria d'Educació per decidir que la 
seu d'idiomes s’ubique a Benicarló i per què 
s'ha descartat Vinaròs per situar-la. “Els criteris 
per decidir-ho no poden ser mai polítics o per 
amistat, sinó socials, econòmics i d'efectivitat”, 
va indicar.

El BLOC, contra la baixada salarial als funcionaris

El PP de Vinaròs proposarà a l'Equip de Govern 
que es duga a terme l'aprovació del pagament de 
totes aquelles factures que no tenen objeccions 
d'intervenció i que estaven incloses en el 
reconeixement extrajudicial de 547.000 euros que 
no va ser aprovat el passat ple en votar en contra 
populars i nacionalistes.
El regidor popular, Luis Gandia, va matisar que 
aquesta proposta “és una alternativa perquè 
les empreses cobren i no una rectificació del 
PP”, que segueix considerant que la gestió 
de l'Equip de Govern no va ser adequada “en 
gastar els regidors per sobre de les partides que 
disposaven en la seua àrea”. A més, Gandia també 
va voler deixar clar que els populars no estan 
disposats a aprovar aquelles factures que tenen 
objeccions d'intervenció. “Hi ha factures en les 
quals l'interventor va posar objeccions perquè 
són d'una quantia superior a 18.000 euros i, a 

partir d'aquesta quantitat, s’hauria de presentar 
a concurs públic, la qual cosa no s'ha fet i s'han 
adjudicat directament”, va apuntar el regidor 
popular, que va afegir que el PP “no n’aprovarà cap 
perquè no volem ser còmplices d'una mala gestió”. 
Gandia va criticar que haja de ser el PP i no el 
mateix alcalde, Jordi Romeu, qui haja d'oferir 
aquesta alternativa per garantir el cobrament de 
les empreses. “L'alcalde hauria d'haver buscat una 
solució després del ple, però no ha tingut cap 
gest”, va lamentar.
En cas que l'Equip de Govern aprove aquesta 
mesura, el 90% de les empreses que van fer treballs 
per al consistori d'octubre a desembre de 2009 
podrien cobrar-los.

Connexió dels parquings
D’altra banda, la regidora Mar Medina, va voler 
aclarir la postura del PP sobre la connexió dels 

parquings subterranis del passeig marítim i de la 
plaça Sant Antoni. Medina va apuntar que el PP no 
ñes partidari de realitzar aquest projecte perquè 
no és el moment de gastar 2,8 milions d’euros 
i va demanar a l’equip de govern que explique 
perquè no es va realitzar aquest túnel quan estava 
contemplat al projecte inicial.

El PP proposa a l'Equip de Govern pagar les factures que no tenen objeccions 

Esquerra Unida de Vinaròs ha demanat a l'Equip 
de Govern i l'oposició que aparten les seues 
desavinences per treballar conjuntament en 
benefici de la ciutat. El seu portaveu, Manuel 
Villalta, considera que en el cas de l'Escola Oficial 
d'Idiomes cada grup municipal ha fet la lluita pel 
seu compte, la qual cosa ha provocat que al final, 
s'haja decidit que la seu es construïsca a Benicarló.

Respecte a la implantació dels trens de rodalies, 
Villalta va culpar tant socialistes com populars 
apuntant que, malgrat les campanyes de petició de 
millora de comunicacions entre Vinaròs i Castelló, 
finalment el Govern central i autonòmic hagen 
signat un estudi de viabilitat que exclou Vinaròs. 
Villalta també va demanar solucions urgents per a 
l'abocador de Vinaròs.

Esquerra Unida demana al govern i l’oposició que treballen conjuntament en benefici de Vinaròs
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La Dirección General de Política Energética y Mi-
nas del Ministerio de Industria, Turismo y Comer-
cio ha resuelto otorgar a Escal UGS S.L. la “Autoriza-
ción Administrativa y Reconocimiento de Utilidad 
Pública de las instalaciones y servicios necesarios 
para el desarrollo del proyecto de Almacenamien-
to Subterráneo Castor”. Escal UGS es la empresa 
concesionaria del Proyecto Castor, cuyos accionis-
tas son el Grupo ACS y Castor Limited Partnership 
(CLP), a los que se sumará Enagás cuando entre en 
funcionamiento la infraestructura. 
Con un coste de ejecución previsto de 1.289 mi-
llones de euros, el Proyecto Castor tiene como 
objetivo mejorar la eficiencia y seguridad del sis-
tema gasista español. Como señala la resolución 
oficial: “El Almacenamiento Subterráneo Castor 
se encuentra recogido en el documento de pla-
nificación de los Sectores de Electricidad y del 
Gas 2008-2016 con categoría ‘A urgente’. Una vez 
en operación comercial tendrá un volumen de 
1.300 MNm3 de gas operativo, 600 MNm3 de gas 
colchón con una capacidad de inyección y ex-
tracción de 8 y 25 MNm3/día, respectivamente”.
La obtención de la Autorización Administrativa y 
la Declaración de Utilidad Pública supone la cul-
minación de la fase de tramitación que se ha ve-
nido realizando durante los últimos años y que 
ha supuesto la obtención de más de 40 permisos 
por parte de las distintas autoridades compe-
tentes. La presente Autorización, otorgada con 
fecha 7 de junio, ha sido objeto de “Informe por 
parte de la Comisión Nacional de Energía, adop-
tado por su Consejo de Administración, en se-
sión celebrada el 26 de marzo de 2010”. 

Plazos previstos
Escal UGS prevé que la infraestructura energéti-
ca entre en operación comercial en el segundo 
trimestre de 2012, cumpliendo así los plazos pre-
vistos. Para cumplir con este objetivo está previsto 
enlazar los trabajos preliminares de desbroce de 
la parcela, y trabajos a cota cero, para su posterior 
adecuación paisajística que se realizan actual-
mente en la parcela en la que se ubicará la plan-
ta de operaciones terrestre, Ignacio Pérez, con el 
inicio inmediato de la construcción propiamente 
dicha. Asimismo, se prevé para este verano la lle-
gada a Vinaròs por mar de la primera fase de la 
plataforma marina que se construye actualmente 
en Cádiz (Jacket) y Estados Unidos (Top Side). 
La Declaración de Utilidad Pública de las Ins-
talaciones que se autorizan “lleva implícita la 
necesidad de ocupación de los bienes o de ad-
quisición de derecho de afectados”. Asimismo, la 
resolución recoge que: “Escal UGS cumplirá los 
procedimientos establecidos en el Programa de 
Vigilancia Ambiental (PVA) con el objeto de con-
trolar y minimizar los impactos en el transcurso 
del Proyecto”. Para asegurar dicho cumplimento, 
Escal UGS informará periódicamente de los resul-
tados de este Programa de Vigilancia Ambiental 
al Ministerio de Industria, Turismo y Comercio y 
al Ministerio de Medio Ambiente, Rural y Marino.

Concluye la fase administrativa para iniciar la 
construcción del almacén subterráneo de gas 
natural en Vinaròs

El llegat més preuat de Paco Batiste Baila, que 
va ser l’últim supervivent viu dels espanyols 
que van sortir del camp d'extermini nazi 
de Mauthausen, ja es pot visitar a la Casa 
Membrillera, el gran centre cultural de la 
Fundació Caixa Vinaròs situat en el carrer 
dels Socors. El seu missatge de pau i de lluita 
perquè l'extermini nazi no s'oblide i no torne a 
reproduir-se, es troba en una sala que desprén 
pau. Entre els objectes que poden veure's a la 
sala, destaquen diverses pàgines de les seues 
vivències escrites de pròpia mà, a més d'objectes 
personals i altres documents personals originals, 

com la carta d'expatriat. També destaca el 
mapa d’Europa que descriu el recorregut que 
Batiste va fer en la seua vida. La inauguració 
d'aquest espai cultural va estar acompanyada 
de la conferència de la responsable de 
l'associació Amikal Mauthausen, Rosa Torán. 
Cal recordar que Batiste va exercir de guia del 
president José Luis Rodríguez Zapatero quan 
aquest va visitar el camp d'extermini amb 
motiu del 60é aniversari del seu alliberament. 
La Caixa Vinaròs obri aquest espai al públic en 
general, però especialment als estudiosos de la 
Segona Guerra Mundial.

La senda i el missatge de Paco Batiste, 
en la Casa Membrillera 

La sala d'actes de la Fundació Caixa Vinaròs 
va acollir dijous passat 3 de juny la clausura 
i lliurament de diplomes de l'exposició de 
projectes d'urbanització de la costa nord 
realitzats pels alumnes de quart d'arquitectura 
de la Universitat de Navarra, i que s’han exposat 
durant un mes a l’espai d’art de la Fundació 
Caixa Vinaròs. Els projectes presentats pels 
alumnes són un treball pràctic de finalització 
de curs en l'assignatura de Disseny Urbà, 
en els quals reflecteixen la visió que tenen 
aquests futurs arquitectes sobre com hauria 
de desenvolupar-se la costa nord, encara que 
sense tindre en compte els PAI programats. 
El president de la Fundació Caixa Vinaròs, 
Manuel Molinos, va obrir l’acte agraint a la 
Universitat de Navarra haver tractat “una 
situació real com és el desenvolupament de 

la costa nord”. 
Per la seua banda, el professor de Disseny 
Urbà, José María Urdáiz, va agrair a la 
Fundació Caixa Vinaròs la seua col·laboració, 
i va indicar que els projectes exposats 
queden en propietat per a l’Ajuntament 
vinarossenc. Urdáiz va recordar que dels més 
de cent treballs presentats pels alumnes, 
se’n va fer una preselecció i, mitjançant un 
concurs, es van escollir els exposats a Vinaròs.  
L'alcalde, Jordi Romeu, va tancar l'acte 
llançant la proposta davant els alumnes 
de fer un exercici de desenvolupament 
urbanístic sobre Vinaròs en terrenys que no 
estiguessen tan “encotillats” pel PGOU de 
2001. L'alcalde va lloar les bones idees i la 
“frescor” de les propostes presentades, “que 
conviden a la reflexió”.

Manuel Molinos explica 
el contingut de la sala. La 
historiadora Rosa Torán va fer 
després una conferència. Baix, 
algus objectes personals que es 
poden veure a la sala 

Otorgada la autorización 
administrativa y reconocimiento de 
utilidad pública del ‘Proyecto Castor’
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ES UN MENSAJE 
DE COCEMFE MAESTRAT

FOTODENUNCIA

¿Es necesario dejar el vehículo 
obstaculizando el paso de peatones?

Un poco de civismo señor/a 
conductor/a, por favor

HOY POR MÍ... 
MAÑANA PUEDE QUE POR TI

SON MUCHOS AÑOS LUCHANDO 
CONTRA LAS BARRERAS Y AÚN 

SE SIGUEN PRODUCIENDO ESTAS 
SITUACIONES

 
 ¡SUSPENDIDO EN SOLIDARIDAD!

Juan Bover
AB )Jow0td METEOROLOGIA

Per Domingo Callariza

VINARÒSde
des del 2/06 al 8/06 www.meteovinaros.com

Temperatura

PlujaIndex UV

Viento

X.FloresX.Flores

El pressupost municipal per al 2010 inclourà la 
realització de senderes o rutes accessibles per 
afavorir la visita a aquest entorn protegit a gent 
amb mobilitat reduïda. El regidor de Medi Ambient, 
Agustí Guimerá, informava que poder iniciar 
actuacions d'accessibilitat a l'entorn de l'ermita 
depén de si s'aproven o no aquests pressupostos, 
que encara han de debatre's en ple. Unes senderes 
que, si es realitzen, “afavoririen també els accessos 
a l'ermita a la gent gran”, com va dir Guimerá. La 
intenció és construir rampes des del Tentadero 
de la penya Pan y Toros fins a l'ermita amb pedra 
procedent de les Soterranyes. L'Equip de Govern 
vol fer-ho abans que finalitze aquest any en curs. 
D'altra banda, Cocemfe-Maestrat ha presentat 
el resum d'actuacions que va realitzar en 2009 
amb l'objectiu de promoure la recuperació de la 
qualitat de vida, la normalització i la integració 
social de les persones que per qualsevol causa han 
patit una discapacitat. Així, Cocemfe ha realitzat 
en la comarca programes d'informació, orientació 
i assessorament, conscienciació i sensibilització 
ciutadana i de foment de l'esport adaptat.

Pla d'Accessibilitat 
Respecte al Pla Integral d'Accessibilitat, inclòs 
en el Pla Confiança de la Generalitat i pendent 
d'aprovació, el seu president, Manolo Celma, va 
demanar a l'administració autonòmica “que no 
marege la perdiu” i enumere “d'una sola vegada” 
totes les deficiències que han d'esmenar-se en 
la redacció del projecte per no endarrerir-ne 
l’aprovació i posada en marxa.
Celma va explicar que ha mantingut una reunió 
amb el delegat del Consell a Castelló, Joaquín 
Borrás, “i ens va dir que tenen intenció de posar-lo 
en marxa aquest mateix any. Esperem que siga cert”. 
El president de Cocemfe-Maestrat explicava que 
l'objectiu d'aquest pla és facilitar la vida diària a les 
persones amb mobilitat reduïda.
Celma també va informar que l'associació ha signat 
un conveni amb una empresa que comercialitza 
un producte de protecció de pneumàtics. Per 
Cocemfe, es tracta d'una cosa molt important, ja 
que el producte protegeix les gomes dels vehicles 
contra les punxades.

L’equip de govern 
contempla incloure 
senderes accessibles 
a l'ermita
Cocemfe-Maestrat demana a la Generalitat 
que no endarrerisca l'aprovació del Pla 
d'Accessibilitat
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L’arribada de la Flama del Canigó a Vinaròs 
incorporarà enguany novetats significatives, 
amb la finalitat d’engrandir aquest anunci 
simbòlic de la unitat de la llengua. 
L’associació de veïns Migjorn, amb la col·laboració 
de la regidoria de Festes, ha sigut l’encarregada 
d’organitzar els actes per commemorar aquesta 
arribada, que tindran lloc el dia 23 de juny, per 
celebrar aquest simbòlic agermanament del 
territori dels Països Catalans. 
La Flama arribarà el dia 23 a les 18 hores a la plaça 
de l’ajuntament, i a partir d’aquest moment 
s’iniciaran tot un seguit d’actes que enguany 
tindran en l’Envelat Jove l’escenari principal. 
A les 23 hores la Flama del Canigó encendrà la 
traca i, en acabar, hi haurà una cercavila amb 

dolçaina i tabal fins a l’Envelat Jove. A prop 
de l’envelat, a la desembocadura del Cervol, 
s’encendrà la foguera de Sant Joan, que feia 
dos anys que no s’encenia, amb novetats no 
revelades per l’organització. Posteriorment, 
es llegirà el manifest, a càrrec de Sebastià 
Fabregat, de l’associació de veïns Migjorn i, 
acte seguit, hi haurà repartiment de coca i 
mistela, gentilesa de Caixa Vinaròs. 
Després, s’iniciarà l’esperada actuació de la 
Companyia Elèctrica Dharma.
La Flama del Canigó arriba a Vinaròs des de l’any 
1972. L’acte va ser organitzat, en un principi, 
pel Centre Excursionista de Vinaròs, però des de 
fa molts anys és Migjorn qui se n’encarrega de 
l’organització. 

Dharma i foguera per 
celebrar l’arribada de 
la Flama del Canigó

X.Flores

X.Flores

X.Flores

X.Flores

L'ensurt de la seua vida. Això és el que es 
van emportar el dimarts a la platja del Fortí 
de Vinaròs dos joves d'origen pakistanés 
que es van endinsar al mar en un matalasset 
de platja. Els fets van succeir al voltant de 
les 19 hores, quan els dos joves es van fer 
a la mar des del Fortí amb un matalasset 
de platja, pel que sembla amb l'única 
intenció d'arribar a un escull que exerceix 
d'escullera. El més insòlit del cas és que 

tots dos anaven completament vestits i, a 
més, segons van assegurar als agents de 
la policia local, no sabien nadar. Segons va 
explicar un d'ells, en arribar fins a l'espigó, 
l'onatge va dificultar la maniobra de 
retorn, amb la qual cosa un dels dos joves 
va decidir quedar-se a les roques, mentre 
que l'altre va poder tornar i arribar fins a 
la riba. Va ser llavors quan des del passeig 
marítim es va avisar la Policia municipal 

i la Guàrdia Civil, que es van presentar 
al lloc dels fets, davant del conegut 
edifici de l'antic col·legi Sant Sebastià. 
Va haver de ser una llanxa del Club Nàutic 
la que, al voltant de les 19.45, va rescatar 
l'individu pakistanés. Tots dos havien de 
passar el dimecres per les dependències 
de la Policia Local per prendre'ls declaració. 
Una gran quantitat de gent que passejava pel 
passeig marítim va poder presenciar els fets.

S'endinsa al mar en un matalasset i ha de ser rescatat

El pasado viernes 27 de mayo, en un auditorio 
municipal repleto de socios, se celebró la asamblea 
general de la Caixa Rural Vinaròs, S. Coop. de Crédit 
V., correspondiente al pasado ejercicio 2009.
Abrió la sesión su presidente, Manuel Molinos 
Borrás, dando lectura al orden del día, y al 
Informe de Gestión, realzando que a pesar de la 
situación económica en que se encuentra el país, 
la entidad ha superado los resultados del ejercicio 
2008 después de impuestos. A continuación, 
pasó la palabra al director general de la entidad, 
Sebastián Casanova Marmaña, el cual dio lectura 
de los balances públicos y cuenta de resultados, 
así como de la propuesta de distribución de los 
mismos; fueron aprobados por unanimidad de los 

asistentes, lo mismo que la liquidación del Fondo 
de Educación y Obra social del ejercicio anterior y 
la distribución para este año.
Seguidamente, se pasó a efectuar la votación para 
la renovación estatutaria de los componentes 
del Consejo Rector, quedando reelegidos las 
siguientes personas: Joan Manel Solsona Vizcarro, 
Manuel Quixal Aviñó, Joaquín Fonollosa Gavalda, 
Josefa Escuder Querol, Josefa Gondomar Miñana 
y Antonio Javier Espuny Olmedo, para miembros 
titulares del Consejo. Como suplentes fueron 
designados: Manuel Ramírez Monroig y Alberto 
Eladio Llatser Barreda y como componentes de la 
Comisión de Recursos a Federico Valls Cerdá, José 
Manuel Borrás Fabregat y Sebastián Polo Forner.

Caixa Rural Vinaròs celebra su asamblea general

Vicent Beltrán, Maribel Sebastià i Sebastià Fabregat, 
van persentar els actes 
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Cena
Clase 
del 79

Famosos a Benicarló

Caico

Tercer año consecutivo celebrando la entrada del verano en 
Miraflores, esta vez con la asistencia de un familiar de Eto’o.

Sopar de clase del 79 del col·legi públic Sant Sebastià de 
Vinaròs. Després de 20 anys, alguns alumnes del col·legi 
públic Sant Sebastià es reuneixen per fer el soparet. 
Esperem més companys per al pròxim.

Caico 
un dia a 
l’ermita

Divendres passat es va celebrar en el camp de futbol de 
Benicarló un partit entre famosos organitzat per la Fundació 
Sergio García, i qui va poder es va fotografiar amb alguns d'ells.
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Se festejaba el pasado domingo, día 6 de junio, 
una de las celebraciones de la Iglesia católica más 
popular y participativa. Por supuesto, nos referimos 
a la celebración de la festividad del Corpus Christi.
Para entender un poco más lo que representa esta 
fiesta, repasemos un poco de historia.
La palabra corpus quiere decir: cuerpo, conjunto…, 
y Christi se refiere a Cristo, al Señor.
Es, por lo tanto, una celebración religiosa de-
dicada al sacramento de la eucaristía y que la 
Iglesia latina celebra anualmente el jueves si-
guiente al domingo en que se celebró la festivi-
dad de la Santísima Trinidad, si bien en el caso 
de la Comunidad Valenciana, se traslada la fies-
ta al domingo siguiente.
Los inicios se podrían situar durante el mandato 
del papa Urbano IV, el último tercio del s. xiii d.C., 
llegando a generalizarse a partir del s. xv.
Esta festividad nos hace retroceder al pasado 
Jueves Santo, concretamente en la celebración 
de la Última Cena, con aquellas palabras que nos 
escribe S. Pablo en la 2ª lectura del día, “Que el 
Señor Jesús, en la noche en que iban a entregarlo, 
tomó un pan y pronunciando la Acción de Gracias, 
lo partió y dijo: ‘Éste es mi cuerpo, que se entrega 

por vosotros. Haced esto en memoria mía’”.
Lo que sobre todo distingue a esta fiesta, 
considerada completamente “desde fuera”, de 
todas las otras fiestas de la cristiandad, es la 
procesión. Es lo más exterior de la fiesta, y a la vez, 
es lo más distintivo.
Pensemos que Cristo se hace presente en la 
eucaristía, en el Santísimo Sacramento del altar.
A las 19 horas y en una parroquia de La Asunción 
y Arciprestal totalmente abarrotada de gentes de 
todas clases, desde toda la corporación municipal, 
con el alcalde al frente, Jordi Romeu Llorach; la 
Cofradía del Santísimo Sacramento con su nuevo 
presidente, José Quixal Aviñó; la Coral García Julbe 
dirigida desde el órgano por Enric Meliá Fortuna, 
el cual compaginó la dirección de la coral con la 
música organística; con las niñas y los niños de 
primera comunión, que llenaban el presbiterio, 
con sus papás, abuelos… y con el pueblo de Dios 
que completó el lleno del templo decorado con 
bellísimas flores naturales, así comenzó el oficio 
religioso conducido por el párroco de la parroquia 
de Santa Magdalena, mosén Cristóbal Zurita 
Esteller, y concelebrada por seis sacerdotes, entre 
ellos, el párroco y arcipreste del templo, mosén 

Emilio Vinaixa Porcar.
En un día aciago, también la tarde con densos 
nubarrones, se preveía lo peor, una clásica tormenta 
primaveral, y así sucedió. Al ver la entrada de dos 
componentes del grupo del Nanos i Gegants que 
hablaban con el alcalde, y cuyas sus vestimentas 
estaban empapadas de agua, al escuchar dos 
fuertes truenos, todos pensamos lo peor, debido a 
la lluvia, la procesión era suspendida.
Desde mi reestancia en Vinaròs en el año 1973, 
no recuerdo y no sé si me equivoco, que esta 
procesión se suspendía a causa de la lluvia, que 
por cierto, momentos después cesó, e incluso 
se asomó un tímido sol. Mosén Emilio decidió 
que se realizara la procesión por dentro del 
templo, y que los niños y niñas comulgantes 
en este año entonaran los cantos que en esta 
catequesis durante dos años sus catequistas les 
han enseñado.
La recolecta fue para Cáritas Interparroquial que 
celebraba el día de la caridad.
De todas formas, los que fuimos a celebrar la fiesta, 
seguro que la celebramos con alegría y con un 
Aleluya, que nos dijo mosén Emilio. ¡Alabado sea el 
Santísimo Sacramento del Altar!

SOCIETAT

Corpus Christi
Salvador Quinzá Macip 
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Un total de 241 alumnes de diferents centres 
educatius van participar el divendres dia 4 de 9 
a 13 hores, en la Fira de Medi Ambient, que es va 
celebrar a la plaça de Sant Antoni. Les propostes en 
aquesta edició van girar al voltant del reciclatge, 
aprofitant que la Diputació de Castelló ha cedit 
una exposició sobre els residus. Entre les activitats 

que es van desenvolupar van destacar l'elaboració 
d'un mural, manualitats o un taller d'intercanvi. 
El premi per als participants va consistir en un 
pac que incloïa diferents elements útils per al 
reciclatge. El regidor de Medi Ambient, Agustí 
Guimerà, va insistir en la importància de la fira en la 
conscienciació des de curtes edats en el reciclatge. 

Per la seua banda, el director del col·legi Jaume I, 
Enric Dosdà, va agrair a l'ajuntament vinarossenc 
l'organització de l’acte, considerant les actividads 
de molt adequades per al públic escolar.
Finalment, Merche Morales, com a coordinadora 
de l'exposició itinerant de la Diputació, va explicar 
que aquesta, amb el lema Amb els residus, fem camí, 
consciencia i informa els xiquets i les xiquetes de la 
destinació final dels residus i la seua reutilització.

Concurs de dibuix
A més, sota el lema Capacitats per a cuidar el medi 
ambient, l'Ajuntament de Vinaròs, la Fundació 
Solidaritat de Carrefour i Cocemfe han tornat 
a organitzar per aquesta setmana la que ja és 
la sisena edició del Concurs de dibuix de medi 
ambient. “És un dels actes que més il·lusió em 
fan com a regidor”, va destacar Agustí Guimerá, 
responsable de l'àrea de Medi Ambient. 
L'exposició de dibuixos estarà oberta des del 
dia 9 fins al dia 15 al Carrefour, i el mateix dia 
15 es durà a terme el lliurament de premis. Per 
la seua banda, la directora del centre d'educació 
especial Baix Maestrat, Isabel Bruñó, explicava 
que aquest concurs és la guinda final a tots 
els treballs en matèria de reciclatge i d'estalvi 
energètic que es realitza durant tot el curs en 
el centre. Així, Bruñó va explicar que el centre 
dissenya diverses activitats que desenvolupen 
els mateixos alumnes a partir de dos campanyes: 
una sobre reciclatge (Recicla a l’escola) i l’altra 
denominada Ajudem el nostre bosc.

241 alumnes participen en la Fira de Medi Ambient

Un total de 37 carros van participar durant el diu-
menge passat en la V Volta en Carro que organit-
za l'Associació d’Amics del Cavall de Benicarló, en 
aquesta ocasió la destinació va ser Vinaròs.
Des de Benicarló sortien les cavalleries a les vuit 
del matí i arribaven entorn de les nou a Vinaròs. 
Després de recórrer els carrers del centre de la 
ciutat, la llarga comitiva de carros, que portava 
entorn de 90 cavalls, va arribar al passeig de Fora del 
Forat on estava previst l'esmorzar, que va ser passat 
per aigua davant la inesperada visita de la pluja. 
Des d'aquest punt del passeig marítim, els carros 
van prendre rumb a l’ermita dels patrons de la 
ciutat, on al voltant de les dos se celebrava un 
dinar de germanor entre tots els participants, 
prop de 200 persones.
Una antiga tradició que any rere any organitza 
l'Associació d’Amics del Cavall de Benicarló, amb la 
finalitat de mantenir-la perquè no es perda, com es 
va poder veure diumenge, una tradició que sembla 
assegurada davant la participació de molts xiquets, 
fins i tot alguns guiant les cavalleries.

Vinaròs acull la V Volta en Carro

 La Fira de Medi Ambient, que es va celebrar a la plaça de Sant Antoni. Les propostes en aquesta edició van girar al voltant del reciclatge

Les cavalleries arribaven entorn 
de les nou del matí a Vinaròs
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Mostra Viva de Treballs del Consell Municipal d’FPA

Aquest any la Mostra de Treballs del Consell 
Municipal d’FPA ens ha permés veure en viu 
l’activitat de l’alumnat i les persones implicades en 
l’àmbit de la formació de persones adultes.
L’activitat es va dur a terme mitjançant una fira al 
passeig de Blasco Ibáñez, el dissabte, 5 de juny, 
de 10.15 a 19.00 h, en què es va fer exposició 
dels treballs d l’alumnat dels cursos de Boixets, 
Tall i confecció, Labor de retalls (patchwork), 
Valencià, Castellà per a estrangers, Entrenament 
de la memòria, Fotografia, Bonsai, Maquillatge 
i del Taller d’Ocupació Vinaròs per les Persones, 
i es van programar diversos tallers a càrrec dels 
formadors i formadores, alumnes, l’Associació 
d’Alumnes d’FPA Llibertat i del col·lectiu 
excursionista Aula de Natura. 
De manera paral·lela es van organitzar sessions 

de gimnàstica de manteniment, aeròbic, aeròbic 
llatí, tai-txi, txi-kung, mostres de bachata i de dansa 
oriental i diverses activitats d’animació: al matí, 
vam comptar amb l’actuació dels xics i xiques del 
Casal Jove i de la Colla de Dolçaina i Tabal, i a la 
tarda, de la companyia Contes per al Nou Mil·lenni 
amb el contacontes infantil Rondalles. 
Agraïm l’esforç dels formadors i formadores, 
alumnes i persones que de manera voluntària hi 
han participat i la il·lusió que hi han posat.
A la vegada agraïm la col·laboració del Taller 
d’Ocupació Vinaròs per les Persones, l’Agència 
AMICS, el CRIS i el Casal Jove i de totes aquelles 
entitats, associacions i empreses que ens han 
donat suport.
Desitgem que l’activitat del Consell Municipal 
d’FPA continue el curs vinent igual de viva!

JA A LA VENDA

Concentración de motos

El pasado domingo se celebró una 
sardinada en el Bar Classic Vinaròs con 
motivo de una concentración de motos 
clásicas. Dicha celebración fue a cargo 
del abastecedor George, que invitó a 
todos los socios del Motor Classic a la 
fiesta. Desde aquí le animamos a que 
vuelva a repetir la sardinada ya que 
estuvo muy bien en la terraza interior 
del local. Gracias, George! 
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Juan Miguel, ¿cómo se te ocurrió meterte a 
empresario taurino?
Me gusta y como bien dices, mi familia siempre ha 
estado ligada o involucrada en la cuestión taurina. 
Y a pesar de los problemas y sabiendo lo difícil 
de una plaza como la nuestra, busqué apoyarme 
en Roberto y Enrique, profesionales de gran 
experiencia y que ya habían llevado nuestra plaza.
Llevas ya bastantes años con ellos…
Sí, llevo con ellos, en la plaza de Castellón, 18 años. 
A la nueva empresa que hemos hecho para Vinaròs, 
hemos querido darle un carácter muy abierto a 
todos los que quieran colaborar. De hecho, forman 
parte de la misma, nuestro administrador, Manolo 
Pruñonosa, y el asesor para asuntos legales, Jacinto 
Clemente.
Cuéntanos algo para la Feria de San Juan y 
San Pedro.
La Fira es difícil por las fechas porque en San Juan 
celebran feria muchas capitales de provincia y, 
lógicamente, no podemos competir a nivel de 
honorarios.
En principio, tenemos prevista una corrida del 
ganadero Diego Puerta ya que este año su 
peña celebra el cincuenta aniversario y cabe la 
posibilidad que nos visite la ganadera. Nos hubiera 
gustado tener la plaza ya el año pasado para poder 
colaborar también con la peña Pan y Toros, pero, 
lamentablemente, no pudo ser.
Y el cartel, en un principio, lo formaban Julio 
Aparicio, El Fandi y Daniel Luque. Habíamos 
barajado varios nombres, pero, nos gustaba El 
Fandi porque, además de ser de los primeros del 
escalafón, no había estado en Vinaròs.
Julio Aparicio está haciendo una gran temporada y 
Luque ha sido la revelación.

(En el momento de publicarse esta entrevista y tras la 
gravísima cogida de Aparicio, tenemos noticias que 
ha sido sustituido por Rafaelillo.)
¿Puedes adelantarnos el resto de la 
temporada?
La verdad es que nos lo planteamos con mucho 
compromiso porque es un cambio que nos obliga 
a darle otro estilo dentro de las posibilidades. 
Además, tanto Roberto como Enrique, desde 
el punto de vista personal, están muy ligados a 
Vinaròs, así que nos hemos planteado, para el día 
20 de junio, recortadores y el día 26, la víspera de 
la corrida, recuperar la charlotada para los niños.
El 18 de julio una novillada con reses de Fuente 
Ymbro que repetirán en la corrida del 8 de agosto 
para la que contamos con El Cid y el 22 del mismo 
mes, el rejoneador Leonardo Hernández con dos 
toreros que aún tenemos que decidir.
¿Más novedades?
Tenemos la idea de organizar vaquillas para la 
Virgen del Carmen. Ya veremos como sale la cosa. 
Otras novedades, numeraremos toda la plaza y la 
venta y reserva de entradas la haremos como en 
Castellón, informáticamente.
Y lo más delicado para la empresa y más 
sufrido para el espectador, ¿precios para la 
crisis…?
Nuestra idea y seguramente será así, es la de 
mantener los del año pasado. No implantaremos 
abonos por la capacidad limitada de la plaza, pero 
sí vamos a reducir al máximo las invitaciones.

Juan Miguel, nos alegramos que un vinarocense 
tome parte en las decisiones sobre el futuro de 
nuestra plaza y como diría un castizo, suerte y al 
toro que es una mona.

Este título tan sugestivo y taurino que en 
su día dibujó el recordado José Moles, 
para que produzca el efecto ha tenido 
que transcurrir mucho tiempo en dar 
utilidad, que sea de provecho. Y va a servir 
para organizar un acto de homenaje a un 
ejemplar profesional del rejoneo hijo de 
Vinaròs de 83 años.
El interés que viene despertando su 
inolvidable figura a caballo, de añeja 
estampa campera, conocer dónde se 
encuentra y qué ha sido de su vida torera, 
es una pregunta que se me formula muy 
a menudo en la venta de mi libro, que se 
acerca a los mil ejemplares. Incluso a los 
más jóvenes se ha transmitido por medio 
de sus padres. No se olvide que ha sido 
un profesional que ha tenido cartel en 
España y en América. Pionero y maestro 
en el arte del rejoneo, según consta la 
crónica de la época del diario ABC por su 
actuación en Madrid.
La afición de Vinaròs ha decidido 
homenajearle como ejemplo de quien 
ha vivido por y para el rejoneo, hecho 
destacable, con méritos suficientes para 
recibir una distinción honorífica que le ha 
otorgado la Diputación. Acto a celebrar 
en los Salones Paladium el día 25 de 
junio a las 18:30 horas. Quienes deseen 
acompañarnos a la cena, será servida en 
los mismos salones a las 22:30 horas.

El apellido Torres estará definitivamente 
ligado al devenir de nuestra plaza de toros. 
El primero del apellido Torres de nuestra 
historia taurina, llevaba el nombre de 
Eduardo y adquirió la plaza de toros en el 
año 1920 a los herederos del marqués de 
Fuente el Sol.
Con vergüenza torera, emprendió las 
obras de la plaza “a prueba de bomba” 
como leemos en una revista de la época 
y aprovechando la madera que desmontó 
de la vieja plaza, para el cine Moderno, 

bien conocido por los vinarocenses y 
desaparecido el 19 de junio de 1973.
La propiedad taurina de Eduardo Torres 
Marmaña, llegó hasta el 10 de diciembre 
de 1949, cuando sus herederos la venden a 
Juan Juanola.
Hoy, en la nueva sociedad Marenostrum, que 
regenta la plaza de toros, el mismo apellido 
Torres, de nombre Juan Miguel, nieto de 
Antonio Torres, hermano de Eduardo y ex 
alcalde de Vinaròs, tendrá activa presencia 
en ese devenir taurino.

Juan Miguel Torres Ferreres
Va de toros

Arriba Francisco y Juan Miguel

Homenaje que la afición de 
Vinaròs ofrece al rejoneador 
Sebastián Sabater Rillo

|  Juan Chaler Comes
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Després de la consolidació del circuit del café teatre 
a Vinaròs, una proposta que es posava en marxa la 
primavera passada com a part d'una agenda paral·lela 
de qualitat, la regidora de Cultura, Mª Dolores Miralles, 
acompanyada pel responsable del Pub Oscar’s, Miguel 
Ángel García Griñó, que integra el circuit juntament 
amb un altre conegut pub de la ciutat, El Quijote, feia 
una valoració positiva d'una iniciativa que s'ha convertit 
en “una aposta encertada que ha sigut molt acceptada 
per part de la gent” amb una programació estable que 
ha tingut continuïtat fins a aquest passat mes de maig.  
D'altra banda, com a tancament de nivell per a aquesta 
temporada del café teatre, el responsable del Pub 
Oscar’s anunciava l'actuació el pròxim 18 de juny 
a l'auditori a partir de les 23.15 hores d'un “primer 
espasa a escala nacional” Rober Bodegas amb l'obra 
Y un condón por si ligo. García destacava l'esforç que 
suposa engegar propostes d'aquest tipus, “tots els 
monologuistes que hem portat són de primer nivell, 

tant en l’àmbit de comunitat com en l’àmbit nacional”, 
puntualitzava, amb tots els costos que això suposa, ja 
que s'ha comptat “amb gent de primera fila”. García 
remarcava de la trajectòria artística del gallec Bodegas 
el seu premi com a rei de la comèdia emés en prime 
time en TVE, a més de la seua col·laboració en Sé lo 
que hicisteis, programa que emet la Sexta. Aquest serà, 
com indicava García, el “colofó de la campanya 2009-
2010”. Una iniciativa de la qual el responsable del 
Pub Oscar’s se sentia content, ja que la gent els està 
animant que continuen treballant en aquesta línia. 
Com a agraïment al seguiment de la gent durant la 
temporada de monòlegs, García informava que a més, 
prèviament a l'actuació de Bodegas, “la canya i la tapa, 
com a introducció al monòleg i durant tota la tarda”, 
costarà 1 euro tant en el Pub Oscar’s com en el Pub 
Quijote, a més d’haver-hi un descompte en l'entrada 
de l'actuació posterior. 
Miralles convidava altres locals d'oci que entressen 
a participar en una oferta molt atractiva que ofereix 
un altre tipus d'activitat a la gent de Vinaròs. Garcia 
agraïa el suport des del Departament de Cultura, que 
“ens ha animat a continuar”. La mitjana de persones 
que han passat per tots dos locals per assistir als 
monòlegs se situa en 110-120 persones per nit. Així, 
ja s'està pensant en la programació per al pròxim any, 
treballant amb el Circuit Cafè Teatre València i amb 
artistes de moda i amb èxit, guanyadors del circuit a 
València, Gandia i Xàtiva”, indicava García.

CULTURA

HISTÒRIA   ARTS   LLETRES

ASSOCIACIÓ  CULTURAL AM
IC
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SOrganitzat per l’Associació Cultural Amics de Vinaròs

Inquisició i bruixeria. El 
procés de Blanca Bardiera.

Conferència:

A càrrec de: Conxita Solans

Dia:
17 de juny de 2010, dijous
Hora:
19.00 h
Lloc: 
Sala d’Agustín Delgado 
(c. dels Franciscans, 4, entresòl)

EXPOSICIÓ 
DE PINTURES 
DE PACO 
CATALAN

Dia:
16 de juny de 2010, dimecres
Hora:
19.00 h
Lloc: 
Local social: Sant Ramon, 13.

Rober Bodegas actuarà el 18 de juny a l'auditori tancant el circuit del café teatre
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Colla de Dolçaina i Tabal de Vinaròs

Redacció

CULTURA

La tercera edició de la Nit de la Cultura de Vinaròs se 
celebrarà el dimecres 21 de juliol, segons ha informat 
la regidora de Cultura, María Dolores Miralles. Enguany 
l'objectiu és arribar al mig centenar d'actes, va explicar 
Miralles, que apuntava que encara s'està treball en el 
programa d'activitats per aquest dia. En la primera edició 
es van celebren 18 actes i prop de 30 en la de l'any passat. 
Miralles va destacar la predisposició de les entitats locals 
a col·laborar amb la Nit de la Cultura.

La III Nit de la Cultura 
serà el 21 de juliol

Aquest dissabte 5 de juny, la Colla de Dolçaina 
i Tabal de Vinaròs ha aportat una novetat a la 
vida cultural de Vinaròs. Hem ofert un concert-
vermut al passatge del Dr. Santos amb una molt 
bona participació de la gent que hi passava, 
i que es quedava una mica sorpresa davant 
la situació. La fórmula del concert-vermut és 
molt utilitzada el cap de setmana, per animar 
l’estoneta d’abans de dinar a les comarques 
de Tarragona (Baix Camp sobretot), i nosal-
tres l’hem volgut importar a la nostra ciutat, i 

no descartem tornar-ho a fer més endavant. El 
lloc era ideal: els músics ens vam situar sota les 
branques del lledoner que presideix el carrer, 
de cara a l’avinguda del País Valencià, i les tau-
les les vam situar davant per davant del grup 
musical, d’aquesta manera es podia gaudir de 
la música i del vermut. Hi havia molta gent que 
s’aturava per escoltar, i tenia una mica de ver-
gonya de menjar, segurament per la falta de 
costum, no és molt normal que et conviden a un 
vermut sense pagar. Fins i tot els comerciants 

del carrer van sortir de les botigues per gaudir 
de la festa. Preparar un concert com el de dis-
sabte porta moltes hores d’assaig, i a tot això 
cal afegir el fet d’haver de muntar-nos nosaltres 
mateixos tota la infrastructura: taules i cadires 
(cedides per l’Ajuntament), estovalles, preparar 
plats i beguda, i al final, tornar-ho a recollir tot. 
Però pensem que val la pena tot l’esforç realit-
zat, i després de l’èxit aconseguit ens agradaria 
tornar a repetir l’experiència, si comptem amb 
la complicitat del consistori vinarossenc, és clar. 

Concert-vermut: música al carrer 

El quartet Gerhard, del qual forma part 
el jove vinarossenc Jesús Miralles Roger 
(violoncel·lista), ha estat guardonat amb 
el primer premi INJUVE d’interpretació 
musical 2010.
Es tracta d’uns premis, per a la creació jove, 
de convocatòria anual i d’àmbit nacional, 
convocats per l’Institut de la Joventut i dirigits 
a joves menors de 30 anys en les modalitats 
d’arts visuals, teatre, còmics, poesia, composició 
musical, interpretació musical, disseny.
Els joves artistes premiats gaudeixen, segons 

l’especialitat, a més d’un premi en metàl·lic, 
d’exposicions, concerts, publicacions...
En el seu cas oferiran una sèrie de concerts per 
diverses ciutats. 
El quartet està format per quatre joves que 
comparteixen la seua passió per la música 
de cambra: Judit Bardolet (violí primer), Lluís 
Castany (violí segon), Miquel Jordà (viola) i 
Jesús Miralles (violoncel).
Avancem que enguany, en el mes d’agost i a 
Vinaròs podrem escoltar-los en un concert 
patrocinat per Turisme.

El quartet Gerhard, 
del vinarossenc Jesús 
Miralles, premi INJUVE 
d’interpretació 
musical 2010

Èxit total de la represetnació de l’obra ‘Zeus, una comedia griega’, a càrrec dels alumnes de l’Aula de Teatre
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agenda 

cultural

agenda cultural
+ Vinaròs és un nou projecte de caire 
cultural que té com a finalitat principal 
agrupar tots aquells esdeveniments 
que fomenten la cultura a Vinaròs i 
difondre’ls per diverses plataformes 
d’Internet, convertint-se en un espai 
de trobada per als interessos culturals 
de tothom.
Quatre joves universitaris vinaros-
sencs, Marc i Alex Albella Esteller, Jor-
di Febrer Beltran i David Boti Guimerà 
són els que han engegat aquesta 
nova forma de difondre la vida cultu-
ral de la ciutat, a partir de la idea pri-
merenca cavil·lada pel primer d’ells.
Actualment, +Vinaròs està present 
en diverses xarxes socials com ara 

Facebook o Twitter, per tal d’arribar a 
qualsevol persona interessada en la 
escena cultural vinarossenca. A més, 
es disposa d’una pàgina web http://
msvinaros.blogspot.com actualitzada 
diàriament on s’ofereix d’una forma 
atractiva i didàctica cadascun dels 
esdeveniments culturals proposats.
Pròximament, +Vinaròs disposarà de 
nous formats que proporcionaran més 
dinamisme a aquest projecte, com ara 
una revista digital totalment gratuïta. 
Tot això, amb un únic objectiu, “fer 
arribar a la gent de Vinaròs l’ampli 
ventall d’esdeveniments culturals que 
es duen a terme a la localitat al llarg de 
l’any”, com destacava Marc Albella.

Quatre universitaris difonen la vida cultural de la ciutat per Internet
Emili Fonollosa

Divendres 11, dissabte 12 i diumenge 13 de juny, 
a les 22.30 hores teatre amb l’obra Glups Historietes (de 
Dagoll Dagom) a càrrec del grup Les Mil i Una de Vinaròs.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura

Dimarts 15 de juny, a les 17.15 hores Taller Didàctic 
Contes i Bolquers a càrrec de Món Animació (per 
a xiquets de 10 a 20 mesos). Activitat de bebeteca 
per a apropar el món dels contes als nadons. Cal 
preinscripició. 
Lloc: Biblioteca Municipal
Organitza: Biblioteca Municipal

Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura

Dijous 17 de juny, 
a les 22.30 hores CON-
CERT de Bino Barros Trio

Sinopsi: La música de Bino Barros és una amalgama 
d’estils musicals, en què predominen les seues arrels 
tradicionals de Cap Verd. Ritmes com el funanà, el 
batuko o la tabanka es fusionen amb músiques d’altres 
indrets d’Àfrica i del Brasil per donar suport a una veu 
suau amb un toc de melangia.

Divendres 18 de juny, a les 23 hores monòleg a 
càrrec de Rober Bodegas, col·laborador de laSexta i 
TVE1, amb l’obra Y un condón por si ligo!
Lloc: Auditori Municipal
Entrades: 8 € anticipada i 10 € taquilla
Organitza: Pub Oscar’s, El Quijote i Col·laboren: Estrella 
Damm, San Miguel, Schweppes i Regidoria de Cultura.

Dissabte 19 de juny, a les 20 hores concert de l’Orfeó 
Vinarossenc
Lloc: Auditori Municipal  Organitza: Regidoria de Cultura

Diumenge 20 de juny, a les 20 hores concert de la 
Coral García Julbe.
Lloc: Auditori Municipal Organitza: Regidoria de Cultura

Des de fa algun temps, un grup de colles 
valencianes de nanos i gegants venia 
contemplant la possibilitat d'unir esforços, 
coneixements i experiència amb la finalitat 
de portar a terme activitats conjuntes.
En març d'enguany hi va haver una prime-
ra presa de contacte a la ciutat de Benetús-
ser, on hi van acudir 11 colles de les tres 
províncies i que va acabar amb el desig 
per part de tots de tirar endavant aquest 
projecte.
I el passat 22 de maig, en una segona re-
unió a la mateixa població, el desig es va 
transformar en realitat, naixent així la FE-
DERACIÓ VALENCIANA DE NANOS I GE-
GANTS, formada inicialment per 13 colles: 

Alcoi, Beniarrés, Benetússer, Benicarló, 
Benicàssim, Borriana, Castelló de la Plana 
(Corpus), Godella, la Vall d'Uixò, Ontinyent, 
Paiporta, València (els Bessons) i Vinaròs.
Es va constituir la Junta Directiva formada 
per Vinaròs (presidència), Ontinyent (vice-
presidència), Benetússer (secretaria), Bo-
rriana (tresoreria) i tres vocalies per a Alcoi, 
Paiporta i Benicarló.

Naix la Federació Valenciana de Nanos i Gegants
El vinarossenc Agustí Romeu n’és el president
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Ésta es la fotografía con la que 
m.d.c. ha ganado el concurso 
mensual Vinphoto de mayo 2010. 
Como premio va a recibir una 
ampliación de dicha fotografía 
en tela de 50x70 cm gentileza 
de HelloCanvas. Podéis ver 
más fotografías de m.d.c. en su 

photoblog: www.zambrean.com

Como ganador del concurso, 
m.d.c. nos propone para este mes 
de junio 2010 el tema: ¿Manos?
¿Manos trabajando, manos 
descansando, manos en otras 
manos, manos?

Zambrean Iulian Adrian, ganador del 
concurso mensual Vinphoto

Redacción

El diumenge 6 de juny, va tindre lloc a les 
instal·lacions de l'escola de música de la 
Sociedad Musical La Alianza l'acte de lliurament 
de diplomes acreditatius als 22 alumnes que han 
finalitzat els estudis de llenguatge musical. 
L'acte va estar presidit per la presidenta de 
l'entitat, Ana Rosa Escuín, qui va donar les 
gràcies a les famílies per la seua confiança en 
l'escola de música. Per la seua part, el director 
de l'escola, José Ramón Renovell, va subratllar 
les paraules de la presidenta i va animar els 
alumnes a continuar estudiant per aconseguir 
nous reptes. 
Els encarregats de lliurar els diplomes van ser els 
professors de llenguatge musical de l'escola de 
música: Sergio Tortajada, Emilio José Salamanca 
i José Ramón Renovell, qui durant aquests sis 

anys han tingut la responsabilitat, en un moment 
o altre, d'impartir-los classes. 
La Sociedad Musical La Alianza vol reconéixer 
especialment, encara que ells no han tingut 
diploma, els pares i les mares d'aquests alumnes, 
que estan compromesos en l'educació dels seus 
fills i que són una part importantísima del seu 
èxit. Els animen a esforçar-se, els escolten i els 

aplaudeixen, s'alegren per les seues bones notes i 
valoren el que fan, però també pateixen els seus 
moments de debilitat, que segur que els hi ha, però 
ells els encoratgen a continuar i seguir estudiant. 
Un matí de felicitat, d'objectius complits i de 
reconeixements per a alumnes, pares i, per 
descomptat, per als professors, que veuen com els 
seus ensenyaments van donant els seus fruits.

Lliurament de diplomes als 
alumnes que han finalitzat els 
estudis de llenguatge musical

Redacción

Promogut per la Fundació Rei Jaume I i la 
Mancomunitat de la Taula del Sénia, amb la 
col·laboració dels 34 centres escolars del territori, 
s'ha fet un concurs literari entre els alumnes de 6é 
de Primària sobre el medi ambient (Art. 45), del qual 
s’ha escollit un guanyador per centre. El premi és un 
viatge a Doñana on han anat els 34 premiats i 34 
professsors acompanyants. El dia de la visita al Parc 
Nacional de Doñana ha estat avui, dia 8 de juny.

Concurs literari
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Andrés Albiol Oroneta 

Ejemplar de pota de altura con sus pescadores

Conegut també com aroneta. En castellà se l’anomena 
aranyola i pez volador. En gallec, voador. En basc, xori-
arrain. En francés, poisson volant. I en anglés, flying 
fish. El seu nom científic és Cheilopogon pinatibarlus. 
Pertany a la família dels Exocètids i al gènere 
Cypselurus. És dels anomenats peixos voladors de 
quatre ales.
Té un cos fusiforme semblant a les llises. El cap és 
curt. La boca és xicoteta amb dents diminutes (42-
44 palatins) en ambdues mandíbules. La inferior 
és prominent. El musell és curt. Té de 20 a 26 
branquiespines. El nombre d'escates predorsals 
grans i rugoses és de 39 a 46. La seua línia lateral 
està en posició baixa.
La composició de les seues membranoses aletes és: 
D 12-14, A 10-12, P 13-15 i C 4+17-18+5.
La seua talla màxima és de 40 cm i és el més gran 
d'aquesta família.
La coloració és grisa, bruna i blavosa amb tons verds 
irisats, i tenen una tonalitat més clara als costats. El 
ventre és platejat i blanc. L'aleta dorsal està tacada de 
negre. Les ventrals són una mica rogenques. I la caudal 
és de color clar. Quan són juvenils tenen diferents 
colors, per la qual cosa sembles altres espècies. 
La posta d'ous sol ser en nius flotants, a través d’uns 
filaments s’adhereixen al sargàs. 
Són peixos d'aigües temperades i tropicals. A finals 
de primavera fan l'aparició en les nostres costes, 
especialment per aigües obertes i poc profundes. 
Viuen en grups a prop de la superfície.
S'alimenten de plàncton, zooplàncton i peixets. 
El nom de peixos voladors se'ls ha donat perquè es 
creia que volaven. En efecte, solquen l’aire i salven 
distàncies de fins a 100 m, però no ho fan mai volant 
encara que les aletes vibren en certa manera, sinó 
que ho fan planant després d'haver adquirit un 
impuls inicial i es mantenen a l'aire amb les ales 
esteses. Per iniciar el vol, primer es prepara nadant 
en zig-zag a una velocitat aproximada de 30 km/h. 
Llavors plega les aletes pectorals i ventrals per oferir 
menys resistència al frec de les aigües. Després 
trauen el cap i el tronc fora de l'aigua, mentre que la 
caudal segueix submergida i la bat 40 vegades per 
segon per tal de donar-se impuls i poder-se enlairar 
a 1 metre de la superfície de l’aigua.

Mar con variación 
primaveral
Semana con una climatología cambiante. Una 
gran pero débil borrasca llevó un poco de 
lluvia en estos últimos días primaverales. Así, 
a pesar de bajar las temperaturas atmosféricas, 
las aguas quedaron tranquilas, sólo con alguna 
marejadilla mar adentro en un par de jornadas, 
pero que no afectó el litoral. La productividad 
pesquera resultó normal en todas las 
modalidades, ya que se faenó los cinco días.
La pesca de arrastre compuesta actualmente 
por trece bous desembarcó a diario a lonja 
cigala de 15 a 25 €/kg (según tamaño), 
calamares de 15 a 30, lubina a 23, pescadilla de 
4 a 12, s. punxa a 11, misèria a 9, salmonete a 8, 
peluda a 6, pulpo roquero de 4 a 6, rape de 3 
a 7, caracol a 8, mòllera, burros, aranya y rubios 
de 3 a 5, marie, cangrejo y jurel de 2 a 3, pota, 
pulpo blanco a 2 y morrallas de 1 a 3.
El lunes entre tres traíñas del cerco pescaron 
500 cajas de boquerón a 30 €/caja (12 kg) 
y 100 de caballa a 20. El martes entre cuatro 
atraparon 1.000 de seitó a 15. Y el miércoles 
dos llums llevaron 350 cajas de oro azul a 38. 
La procedencia era: dos de Vinaròs, una de 
Borriana, una de Mazarrón, una de Almería y 
una de Carboneras.
La mayoría de barquitas del trasmallo operan 

con las frágiles redes llamadas tirets, tras el 
langostino de 23 a 30 €/kg y la sepia a 8. El 
mabre se valora a 7 y el pagel de 2 a 15. Dos se 
dedican al lenguado a 23, rodaballo a 26 y tigre 
a 12. El xarcier del fondo profundo y rocoso 
subastó langosta a 40, pargo y gallineta a 15 y 
corva y mamona a 3.
Un palangrero pescó con este arte de anzuelos 
cerca de la costa dorada de 5 a 20 €/kg., sargo 
a 7 y sorella a 3.
Y un marrajero arribó de alta mar con 
excelentes capturas de albacora (atún blanco) 
a 8 €/kg, japuta a 6, pez espada a 12 y llampuga 
y listado a 3.
La pesca del pulpo roquero con cadufo desde 
principios de este mes hasta finales de octubre 
está de veda. 

Ecos de ‘Mar’
En España el sector conservero de pescados, 
mariscos, etc., resiste la crisis. En el 2009 la 
producción de conservas aumentó un 2% 
en volumen habiendo alcanzado 354.179 
toneladas. En cuanto al tipo de especies que 
experimentaron el alza, destacar los atunes 
y los berberechos. El resto de segmentos 
conserveros y de semiconservas en latas de 
anchoas, sardinillas, etc. –en Vinaròs hay una 
fábrica– se mantiene en esta misma tónica de 
estabilidad.

Traíñas de Vinaròs
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ESCACS.  Peña Pan y Toros

ESPORTS.  Consell Municipal d'Esports

ESPORTS

Gaspar Redó
C a p  d ’e s p o r t s

Fútbol base, pesca y 
atletismo, deportes 

destacados
Nuevamente el fútbol vuelve a 
ser destacado protagonista por la 
extraordinaria campaña realizada 
a lo largo de la temporada por los 
equipos de la escuela de fútbol 
base del Vinaròs C.F. dentro de sus 
respectivas categorías en los que 
algunos de ellos han quedado 
brillantemente campeones de liga.
También en pesca ha destacado 
el Concurso Infantil de Pesca 
organizado impecablemente por 
la Sociedad de Pesca La Lubina 
habiendo quedado vencedores en 
la clase U-8: primero, Rubén Díaz; 
segundo, Pau Pepió, y tercero Marc 
Díaz. En la clase U-14, el ganador 
fue José García seguido de Óscar 
Sales y Laura Albiol.
Para finalizar, no nos podemos 
dejar la extraordinaria actuación 
de nuestro atleta local Guillem 
Adell en la Milla Urbana de Eivissa, 
prueba de carácter internacional, 
donde acabó en un meritorio 
cuarto lugar en lucha con atletas 
de gran valía.
Desde aquí damos la enhorabuena 
a todos por haber conseguido tan 
importantes logros para el deporte 
de nuestra ciudad.

El próximo sábado día 19 de junio a las 10 horas se realizará el 
tradicional torneo infantil de fiestas de ajedrez, organizado 
por la peña Pan y Toros en el local de la peña Pan y Toros, 
abierto para todos los niños de Vinaròs. En el torneo se 
entregarán trofeos y medallas para todos los participantes. 
Este torneo pondrá el punto final a las clases de ajedrez que 
se realizan en la peña todos los sábados impartidas por el 
monitor de ajedrez Carlos Albert.
Por la tarde se organiza un torneo en Masdenverge sin límite 
de edad y en el que participarán jugadores de Vinaròs.

Torneo infantil de fiestas de ajedrez, organizado por la peña Pan y Toros

INFO CME:
El dissabte passat va tindre lloc la Festa de 
Tancament de les Escoles Esportives del 
2009-2010, per primer cop, a les instal·lacions 
de la Ciutat Esportiva. Van aplegar-se més de 
200 xiquets i xiquetes que van poder gaudir d'un 
matí d'activitats molt variades: jocs, bici, beisbol, 
futbol, punteria, circuits d'agilitat, hoquei, 
futbol-7, petanca, birles, handbol, bàsquet, 
atletisme, etc. Com sempre agrair la col·laboració 
de totes les entitats esportives amb les quals 
treballa el CME per fer aquesta festa: Club 
Esportiu Vinaròs, Club Bàsquet Vinaròs, Clud 
Deportivo Irnoman's, Club Deportivo Fútbol 
Sala, Club Birles Vinaròs i Club Petanca Vinaròs.  
Gràcies a tots i us esperem a les activitats de les 
escoles esportives 2010-2011!
 
DIA DE LA BICI
13 JUNY –10.30 hores -  Pavelló poliesportiu
Inscripcions obertes a les oficines del CME 
i Turisme i botigues de ciclisme de Vinaròs: 
Bicicletes Gallo, Fandos Sport, Bicicletes 
Aragonés i Cicles Fandos.
No espereu fins a l'últim dia per a inscriure-vos-hi 
per facilitar la gestió de l'esdeveniment. Gràcies.
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FUTbOl.  Campeonato Veteranos Catalunya Sud
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Gaspar Redó

ESPORTS

Rafael Marcos Simó

Triste regreso

Tras varias semanas de ausencia, más de las que 
creía en un principio, vuelvo de nuevo a la palestra. 
Durante todo este tiempo han pasado varias cosas, 
pero sin lugar a dudas la más importante ha sido el 
descenso de categoría.
Ni los más pesimistas podrían esperar algo así, 
sobre todo tras el buen inicio, tras la buena primera 
vuelta en la que incluso se estuvo clasificado en 
zona de promoción de ascenso. En la última jornada 
se consumó el descenso, se tenía que puntuar en 
Almassora para no descender y no depender de 
un tercero. El equipo no estuvo a la altura en ese 
partido y sólo reaccionó en el último tramo cuando 
el marcador indicaba un 2 – 0 que unido al otro 
resultado nos condenaba al descenso. Se llegó a 
la última jornada dependiendo de sí mismo, pero 
esta derrota no es la que nos condenó al descenso. 
La categoría se perdió en el Cervol, donde se 
perdieron cuatro partidos consecutivos ante La Vall 
d’Uixó, La Vilavella, Benicarló y Benicàssim. Se ganó 
el último ante L’Alcora en lo que puede haber sido 
la despedida del Cervol. 
El equipo fue de más a menos ya que en la 
primera vuelta se consiguieron sumar 27 puntos, 
17 como locales y 10 como visitantes habiendo 
materializado 31 goles y encajado 25. Estos 
números traducidos en la tabla clasificatoria nos 
daban el 5º puesto. En la segunda vuelta sólo se 
sumaron 15 puntos ya que de 17 partidos sólo se 
ganaron 3, se empataron 6 y se perdieron 8 y de 
estos 8, como he dicho anteriormente, 4 fueron en 
casa. A favor se sumaron 22 dianas, mientras que 
en contra se encajaron 29 tantos.
Nos ha faltado un solo punto. Con 42 puntos se ha 
descendido cuando el año pasado con 35 o 36 hubo 
bastante, es la realidad. Hemos sido el tercer equipo 
que menos puntos ha sumado y eso ya se sabe lo 
que significa, a pesar de haber sumado más que el 
doble que tu perseguidor (20 puntos) o más puntos 
que los otros dos descendidos juntos (38). 
Ahora ya no hay vuelta de hoja, de nada sirve pensar 
en ese partido en el que se debió de sumar más de lo 
que se consiguió. Los puntos son los que son. 
Hay que mirar hacia delante, empieza una nueva 
etapa con el estreno del campo nuevo. Mucha 
gente pensará: ¡vaya estreno, en primera regional! 
Sí, es verdad, pero por poco que sea hay que 
buscar algo positivo y los jugadores que lloraban 
desconsolados, tienen una espina clavada y si algo 
tenían claro al finalizar los 90 minutos era seguir 
defendiendo los colores y escudo de su ciudad para 
recuperar de nuevo la categoría perdida. De ahí 
que hable de un nuevo proyecto y nuevas ilusiones, 
donde si cabe más aún entrarán, regresarán o 
vendrán más jugadores de casa.
Bajar es muy fácil, subir no, los que descienden 
siempre parten de salida con la etiqueta de 
favoritos pero son los equipos a batir por el resto y 
hace que cada partido sea una final. Se supone que 
un equipo que consigue 42 puntos y materializa 
53 goles en Preferente, en Primera Regional debe 
superar estos promedios y mejorar los encajados, 
lo que sería garantía de éxito. 

La Ciudad Deportiva sirvió de marco el 
pasado fin de semana para la disputa 
del trofeo de fútbol veterano Inter Sport 
Piñana que este año cumplía su cuarta 
edición.
El equipo local de la Agrupación Veteranos 
Vinaròs C.F. se enfrentaba al Atlético 
Vallirana de Barcelona en un trepidante y 
vistoso encuentro lleno de calidad técnica 
por parte de ambos conjuntos. Al final los 
locales vencieron por un holgado 4 a 1 que 

les daba el título de campeón.
El encuentro fue arbitrado por el decano 
Manuel Gil Roca que a pesar de sus años 
estuvo fenomenal.
La dama de la entidad, Eva Miralles Febrer, 
realizó el saque de honor y la posterior 
entrega de trofeos. Para finalizar sólo queda 
agradecer la inestimable colaboración de 
esta gran persona comprometida desde 
siempre con el deporte local que es 
Manolo Piñana.

Los veteranos, ganadores del trofeo Inter Sport Piñana

Alineación
Juan Piñana, Benja, Abel, Casanova, Luis Carlos, Jesús, Vázquez, Salva (1), Diego, Pedro, Agustín 
Piñana, Sánchez, Eusebio, Edu, Keita, Gustavo y Mincho (3).

INFORMACIÓN: 647742046  (LAURA)

TRATAMIENTOS DE PREVENCIÓN 
CONTRA EL PICUDO ROJO

En la Comunidad Valenciana se han muerto 
aproximadamente 15000 palmeras y el picudo rojo 
es el responsable de este desastre y se expande por 
toda la costa del mediterraneo.
EL PICUDO ROJO PUEDE EXTINGUIR LA 
TOTALIDAD DE LAS PALMERAS 
Esta plaga se puede prevenir y curar con tratamientos 
biologicos y quimicos

Campaña de prevención contra el picudo rojo
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Mª Jesús Pablo C.Esportiu Aigües de Vinaròs Alex Calvo  Responsable Delegación Peñiscola

ESPORTS

El dissabte 5 de juny es va celebrar a les pistes d'atletisme 
d'Alacant el Campionat Autonòmic juvenil escolar. Els 
atletes del CEV Aigües de Vinaròs han realitzat una gran 
competició i se situen en els llocs més alts del podi. 
Sofia Melissa Limon en la prova de 5.000 metres marxa 
es va adjudicar el títol de campiona autonómica; Kevin 
Ripollés, medalla de bronze i mínima nacional en la 
prova de perxa, amb un salt de 3,85 metres, i Josep 
Calvo, medalla de bronze en la prova de salt d'alçada.
Sofia i Kevin, amb tota probabilitat, ens representaran 
en els Campionats d'Espanya, que se celebraran els 
pròxims dies 10 i 11 de juliol en Nerja (Màlaga).
Una vegada més, els atletes del CEV han aconseguit 
aquests grans èxits amb la seua constància en els 
entrenaments al llarg de tot l'any enfront dels millors 
clubs de la Comunitat Autonòmica Valenciana.
Enhorabona a tots.

El Club Esportiu 
Aigües de Vinaròs 
aconsegueix èxits 
en el Campionat 
Autonòmic juvenil 

ATlETISME.  Club Esportiu-Aigües de Vinaròs

El pasado domingo día 23 el club Bamesad 
de Cocemfe Maestrat participó en la semana 
deportiva de Peníscola, este día se realizó la 
clausura del curso de la escuela de baloncesto 
de dicha ciudad.
El acto organizado por el Ayuntamiento de 
Peníscola conjuntamente con el club deportivo 
de baloncesto fue todo un éxito, y hay que decir 
que las actividades del día fueron muy diversas. 
Después de las actividades programadas 
para los niños del club de Peníscola, el club 
Bamesad volvió a mostrar a todos los asistentes 
la espectacularidad del baloncesto en silla de 
ruedas. Se hicieron dos equipos, uno, en los que 
estaban las personas con movilidad reducida 
(minusválidos para algunos), y en el otro, 
fueron rotando los jugadores de baloncesto de 
Peníscola de la categoría junior, y las autoridades 
Andrés Martínez, alcalde de la ciudad, y Jesús 
Ayza, concejal de Deportes. El resultado fue 
muy reñido pero al final los jugadores de 
básquet del club Bamesad se impusieron por 33 
a 22 en el marcador, pero sin duda alguna, los 
grandes vencedores fueron todos aquellos que 
jugaron, vieron y participaron en la actividad, 
ya que el gran objetivo de Cocemfe Maestrat 

es concienciar a todos que las personas con 
discapacidad pueden y deben hacer deporte 
como todos los demás mortales.
Al finalizar el partido, el club baloncesto de 
Peníscola organizó una barbacoa justo al 
lado de las pistas de tenis, y claro está, los 
asistentes no se pudieron retener a probar de 
jugar al tenis en silla de ruedas, deporte en el 
que ya el club Bamesad está involucrado. Por 
otro lado, cabe destacar que más de 40 niños 
disfrutaron jugando durante horas con las 
sillas de ruedas, ya que Cocemfe lleva unos 
años siendo invitado por Peníscola para hacer 
partidos de exhibición, y eso se nota en la 
gente y sobre todo en los niños y niñas, que 
cada vez más a menudo preguntan cuando se 
repetirá el evento y son conscientes de que 
una persona en silla o con discapacidad es 
una persona como cualquier otra.
Desde estas páginas damos las gracias a todos 
los que han hecho posible este día tan especial 
para nuestro club, y esperamos que pronto 
se repita en cualquier población del Maestrat, 
actividades dirigidas a concienciar y sensibilizar 
a la población en la práctica del deporte 
adaptado.

bAMESAD.  Club BAMESAD de Cocemfe Maestrat

Semana deportiva de Peníscola

Dia 27 a les 10 h a la finca al camí de les 
basures (estarà senyalitzat). Xiquets/es 
menors de 13 anys.

Tirada infantil 
amb carabina

Fira i Festes Sant Joan 
i Sant Pere 2010

Finalizo la temporada 09-10 de primera regional 
cadete de la provincia de Castellon y nuestro cadete 
se proclamo brillante campeon de liga, con lo cual 
recupera la categoria preferente que se perdio en la 
temporada pasada 08-09.
Analizando la temporada no se puede pedir mas a 
los jugadores y entrenadores del equipo, pues de 
los treinta partidos disputados se han ganado 26, 
empatado 2 y perdidos 2 , marcando 105 goles y 
solo recibiendo 25, siendo el maximo goleador del 
equipo MICHAEL CON 25 GOLES.
La temporada se puede decir que a sido una 
lucha titanica contra el Salesianos Burriana pues al 
final se gano el titulo con un punto de diferencia, 
y teniendo a nuestra particular bestia negra en el 

Benasal pues asido el unico equipo en derrotarnos 
las dos veces.
Felicitar a todos los jugadores por su esfuerzo en los 
entrenos y partidos asi como a sus entrenadores. la 
plntilla estuvo compuesta por.
Xavi y Llorens Porteros.Defensas: Viçen,Guillem, 
Georghe,Alex,Kevin,Oriol y Maxim. Medios: 
Sergio, Edgar, Christian, Luis, Tian, y Albert.
Delanteros:michael, Leon y Juan Pablo. 
Entrenadores: Asensio Lupion y Juan Gil.
Para despedir la temporada y celebrar el titulo 
se disputo el pasado sabado un amistoso ante el 
Tortosa cadete septimo clasificado en la preferente 
catalana siendo el resultado de Tortosa: 1 Vinaros: 2 
marcaron los goles Christian y Juan pablo.

 

Cadete a 
campeón 
de Primera 
Regional

FUTbOl.  Escola Futbol Base Vinaros CF
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Aquest dissabte passat, els socis del club de triatló Jiji Jaja de Vinaròs, Felipe Fonollosa, Josep Manel Casajoana i 
Quim Sancho, han participat en la IV edició de la triatló de Puçol.

Última jornada… de liga
Los equipos benjamines del Futur 09 finalizan 
la liga este sábado 12 de junio, pero el club 
aprovechará hasta final de mes para seguir 
entrenando y jugando amistosos. 
La intención del club es aprovechar al máximo 
posible las fechas de instalaciones municipales 
disponibles para continuar con entrenos y 
partidos, es por ello que el Futur 09 mantendrá 
el ritmo de entrenos habitual hasta finales de 
junio.
Además, el próximo domingo los Futuritos 
(categoría de los nacidos en 2004 y 2005), 
disputarán un partido amistoso en Càlig.

Campus Fútbol 2010
El Campus de Fútbol del Futur 09 (5 al 10 de 
julio) contará con entrenadores del Futbol Base 
del Vila-real CF. Uno de los entrenadores que 
participará en el campus ha sido semifinalista 
en el prestigioso Torneo de Futbol 7 Alevín 
de la Fundación El Larguero, que retransmitió 
Canal + hace unas semanas.
Infórmate de todo lo relacionado con el I 
Campus Futur 09 Vinaròs, en www.escolafutur.
es.

U-8      U-14

1º Rubén Díaz     1º José Garcia
2º  Pau Pepio     2º Oscar Sales
3º Marc Diaz     3º Laura Albiol
4º Daniel Parriego    4º Joan Collado
5º Sofia Parriego     5º Julen Ventos

6º Laia Pepio
7º Jordi Albiol

El pasado domingo 6 de junio el Club de 
Pesca Deportiva La Lubina, siguiendo con su 
gran actividad dentro del mundo de la pesca, 
organizó el primer concurso en la modalidad 
de infantil en sus dos apartados de categorías 
U-8 (menores de 8 años) y U-14 (entre 9 y 14 
años), de los siete que tiene programados para 
el campeonato social infantil del año 2010. En la 

escollera de levante y desde las 09:00 a las 12:00, 
los más peques disfrutaron de una espléndida 
mañana de pesca con gran cantidad de capturas 
y con una participación de doce socios infantiles. 
A las 10:00 horas se hizo una parada para 
degustar el tradicional almuerzo, junto con los 
papás. Felicitamos a todos los concursantes y la 
clasificación quedó con el siguiente orden:

Alguns membres del Club Triatló Jiji-jaja 
Vinaròs van participar a la prova mes dura 
dins del triatló (L’IRONMAN), recorrent una 
distancia de 3.800 metres nedant, 180 km. en 
Bicicleta i 42 km, corrent a peu.
 Agustí i Santi van participar el passat dia 

15-05-2010 en l’ IRONCAT  de l’Ampolla i 
els germans Merchán (Isidro i Paco) i  Josep 
Pomada van fer-ho al IRONMAN de Lanzarote 
el 23-05-2010. Tots 5  poden dir que son 
Finishers, nom com es coneix a la persona 
que acava aquesta prova.

TRIATlÓ.  Club Triatló Jiji-jaja Vinaròs

I Concurso Infantil de Pesca 
Club Pesca Deportiva La Lubina

Sólo nos queda animar a 
los jóvenes y a los papás 
para que lleven a sus hijos 
al próximo concurso que 
se celebrará el próximo 
día 20 de junio, dentro 
del marco de las Fiestas 
de San Juan y San Pedro.

PESCA.  La Lubina

La tripulación del Llangostins de Vinaròs 
realizó una magnífica regata en el Campeonato 
Territorial de Vela, venciendo en una de las 
pruebas y a punto estuvo de clasificarse para 
la final de los Juegos Deportivos Autonómicos 
Escolares de Vela.

Campeonato autonómico de vela 
de los Juegos Deportivos escolares

Gaspar Redó
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Els equips cadets del C.B. Unidental Vinaròs-
Alcanar com a primers classificats de la lliga regular 
dels Jocs Esportius del Montsià (Amposta), van 
fer una selecció per a disputar la final enfront el 
campió de la lliga regular del Camp de Tarragona 
el AMPA El Carmen, el partit es va disputar el dia 22 
de maig, en la seu del bàsquet català d’aquet any 
2010 la ciutat de Tortosa, i els nostres jugadors van 
fer un gran final, proclamant-se campions.
El partit va començar molt igualat, amb un equip 
rival amb bons percentatges, gracies a una fluixa 
defensa del nostre equip. A mida que passaven 
els minuts vam imposar el nostre ritme i vam 
començar a corre gracies al treball dels nostres 
pivots en la llavor rebotejadora. En el primer quart 

ens vam posar davant en el marcador, i en el segon 
els nostres xavals van eixirr a per totes, arribant 
al descans amb una bona renda de 18 punts. A 
la represa, l’equip no van donar cap sorpresa i va 
eixir molt concentrat tan en defensa com en atac, 
Rubén i Alex van liderar l’equip en atac, m’entres 
en defensa continuàvem igual de bé. L’equip 
rival va plantar una defensa en zona, per evitar 
una derrota major, però no els va servir de res ja 
que vam arribar a tindre una renda de 27 punts, 
en uns molt bons percentatges en el tir exterior 
en el tercer quart, en l’últim l’equip es va relaxa i 
és va limita a viure de la renda i especula amb el 
marcador, amb un ritme i control de l’encontre 
molt lent, a la fi, guanyar per 74-50. 

Cal mencionar la presencia del regidor d’esports 
de Tortosa i del president de la Federació de 
Tarragona de Bàsquet, que van entregar el trofeu 
i unes medalles a cada un dels campions del 
Torneig Diputació de Tarragona. Aquet equip al 
proclamarse campió cadet,  jugarà aquet cap de 
setmana 12 de juny, la final cadet de la Comunitat 
catalana a la Ciutat de Barcelona moltíssima sort.
També els benjamins van gaudir de uns bons 
encontres al anar al Torneix de Benicassim.
Per la seua banda el Torneix de 3X3 es va tindre 
que suspendre per demá día 13 a les 16 hores, 
donat que les cuatre gotes  d’aigua que van caure, 
van imposibilitá el seguir fen-lo en la Carpa Oberta 
de Fora Forat!.

La FBCV realizará los próximos días 16 y 17 de 
junio el reconocimiento que merecen los 40 
equipos campeones y los 40 subcampeones 
de las Competiciones FBCV en la temporada 
2009/10. El día 16 recibirán su trofeo los 
conjuntos de la provincia de Alicante, mientras 
que el día 17 lo harán los de las provincias de 
Castellón y Valencia.
Después de una larga e intensa campaña en la 
que han participado un total de 549 equipos de 
categoría Senior y Junior, llega el momento de 
culminar las celebraciones con el acto que reúne 

no sólo a los campeones y subcampeones, sino 
a todos los jugadores/as, técnicos, directivos 
y aficionados que deseen compartir esos 
momentos en los que los mejores equipos del 
año obtengan el premio a su esfuerzo.
Hay clubes que cuentan con más de un equipo 
galardonado, como es el caso del C.B. El Pilar, C.B. 
Tabernes Blanques, C.B. L´Horta Godella, San José, 
C.B. Claret-Benimaclet, C.B. Colegio Alemán, C.B. 
Puerto Sagunto, C.B. Vinarós, Picanya Bàsquet, 
Ros Casares Valencia, C.B. V-74 Villena, C.B. Liceo 
Francés de Alicante y C.B. Jorge Juan.

Entrega de Trofeos 2009/10 - Competiciones FBCV
80 equipos se llevarán su trofeo

Final Cadet Trofeu Diputació de Tarragona

Gran resultado el obtenido por los 
integrantes de la Unió Ciclista Vinaròs 
en la XIII Marcha al Maestrat.
Bajo una fuerte lluvia que no pararía 
en toda la carrera y que hizo más épico 
el día y con multitud de caídas, los 
ciclistas componentes del equipo de 
la Unió Ciclista Vinaròs, desplazados 
hasta la vecina población de Traiguera, 
tuvieron un éxito espectacular ya 
que subieron al podio hasta en 11 
ocasiones y venciendo 5 ocasiones 
incluida la victoria por equipos.
Enhorabuena a todos ellos por este 
espectacular resultado y demostrar un 
día más, una carrera más, el gran nivel 
del ciclismo en Vinaròs y de cada uno 
de ellos.

Los vinarocenses y socios de la Unió 
Ciclista Vinaròs Sebastián Ribera, 
José Policarpio e Ignacio Fandos 
participaron en la 1ª vuelta a Murcia en 
categoría másters, compuesta de tres 
etapas en línea y una contrarreloj.
Aunque tuvieron una digna 
participación, de lo que se trataba 
era de pasar un bonito fin de semana, 
practicando aquello que más les 
gusta... el ciclismo.

Clasificaciones
Ignacio Fandos Araguete: 1º másters 50 
(145 km)
Emilio Fandos Araguete: 1º másters 60 
(105 km)
Sebastián Ribera: 1º másters 40 (105 km)
Javier Ordóñez: 1º másters 30 (105 km)
Ignacio Fandos Garriga: 3º clasificado 
carrera (105 km)
Agustin Bernal: 2º másters 30 (105 km)
Emilio Fandos Garriga: 2º másters 40 (105 
km)
Luis Kratochuil: 2º másters 50 (105 km)
Jose Policarpio: 2º másters 50 (105 km)
Rafael Martorell: 3º másters 40 (105 km)
Unió Ciclista Vinaròs:1º clasificado por 
equipos.

XIII Marcha al Maestrat

CIClISME.  Unió Ciclista Vinaròs

Vuelta a Murcia en categoría másters 
U.C.V.   www.uniociclistavinaros.es
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L’Ajuntament informa:

Regidoria d’Educació

DE SANT JOAN I SANT PERE 

2010
El divendres 25 de juny se celebrarà a 
l’Envelat de Festes el sopar a la fresca, 
per aquest motiu, totes aquelles persones, 
entitats o associacions que desitgen assistir-
hi, hauran d’anar a l'Oficina de Turisme 
(plaça Jovellar) de 10.00 h a 14.00 h i de 
17.00 h a 19.00 h del 14 al 19 de juny, per 
dir el nombre de persones que hi assistiran.

Regidoria de festes 

FESTES 

ASSUMPTE: BEQUES per a llibres i material escolar
La Regidoria d’Educació de l’Ajuntament de Vinaròs vol 
comunicar-vos que, un any més, s’han convocat les ajudes per a 
llibres i material escolar, en les seues dues modalitats: subvenció 
per a llibres de text i material escolar i aplicació progressiva de la 
gratuïtat de llibres de text. 

Aquestes ajudes es concedeixen a:
-	 Per a la convocatòria de la subvenció de llibres de text 
i material escolar: Els escolars de Vinaròs que necessiten adquirir 
llibres de text per a cursar els estudis d’Infantil de 3, 4 i 5 anys 
i de primer fins a quart d’ESO i que havent optat a les beques de 
Conselleria no l’hagen obtingut.
-	 Per a l’aplicació progressiva de la gratuïtat de llibres 
de text:
o Per a primer, segon, tercer i quart d’ESO 
rebran una ajuda de 85 € o un lot de llibres i la diferència fins a 180 € 
(preu final dels llibres) al final del curs en tornar els llibres.

Per sol·licitar les beques us podeu dirigir del 28 de juny al 9 de 
juliol a la Regidoria d’Educació ubicada al primer pis de la Biblioteca 
Municipal, a la plaça de l’Hort dels Escribano s/n de Vinaròs, en 
horari de 10 a 14 hores.

ASSUMPTE: AJUDES PER AL MENJADOR
La Regidoria d’Educació de l’Ajuntament de Vinaròs vol comunicar-
vos que s’ha publicat ja per la Conselleria d’Educació de la 
Generalitat Valenciana la convocatòria d’ajudes per al menjador 
per al curs escolar 2010/2011.

 TERMINI de presentació de sol·licituds: Del 7 al 23 de juny.
 LLOC: Al centre escolar
 BENEFICIARIS: Tercer curs d’Educació Infantil i alumnat de 
primària.
Per a més informació consulteu les bases de la convocatòria al Diari 
Oficial de la Generalitat Valenciana del passat 4 de juny (DOGV Nº 
6282)

Sopar de gala 2010
Martes 22 de junio, a las 22 horas

Elaborado por el prestigioso chef del
restaurante “El Langostino de Oro”, 

Don Salvador Alcaraz Julià

MENÚ

Cóctel de Bienvenida


Delicias del Chef


La Crema Fría marinera de las Galeras del “Mare Nostrum”


Ensalada de Langostinos y Cigalas de Vinaròs con su salsa


Solomillo Braseado con Setas del Bosque 
a las Gotas de Aceite de Olivos Milenarios del Maestrat


Bómbón de Chocolate con Avellanas al Sabor de Menta


Cremaeta de Vinaròs



BODEGA

Vinos
Vino Verdejo D.O. Rueda
Vino Crianza D.O. Rioja

Cava Brut Nature D.O. Penedés

Agua



Precio del tiquet: 60 €
Los tiquets se pueden  adquirir en Caixa Vinaròs

Del 14 hasta el 18 de junio
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ESQUELES

ESQUELES

ANIVERSARIS



35

12  juny  2010agenda

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333
Víctimes de la violència de génere 016

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 20.00 h. Festius: 
9.00, 10.30, 12.00 i 20.00 h
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO

 VINARÒS-MADRID

MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30
SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00
TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ

8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA
      VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00
*Els autobusos surten 10  minuts abans del Parc de les Caterinetes

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Telèfon de confirmació d’horaris: 902 24 02 02

TRENS A BARCELONA TRENS A CASTELLÓ I VALÈNCIA 

 7.10
 11.25

 14.31
 15.38
 18.20
 18.36
18.52
 21.29

22.02

VINARÒS BARCELONASORTIDA
Reg. Exp.
Talgo

Talgo
Alaris
Arco
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

Talgo

 10.06
 13.41

 16.37
 17.39
 20.51
 20.51
 22.08
 23.46

23.58

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari

diumenge

NO dg.

 8.00
 9.31
 8.10
 11.00
 12.00
 13.25
 15.00
 17.00
 18.45
 19.00
19.33

Arco
Reg. Exp.
Regional
Alaris
Talgo
Regional
Talgo
Talgo
Regional
Alaris
Reg. Exp.

 9.55
 12.19
 8.27
 12.52
 13.49
 13.55
 16.47
 18.57
 19.02
 21.28
22.28

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari
diari

dissabte

Sortida de

Talgo
Regional
Talgo
Alaris
Regional
Arco
Reg. Exp.
Talgo
Alaris
Regional
Talgo

diari
diari

diari
diumenge

diari
diari
diari
diari
diari

diumenge

diari

només fins a Tort.

 7.20
 8.28
 9.56
 12.19
 12.53
 13.50
 13.56
 16.48
 18.58
 19.03
21.29

Reg. Exp.
Reg. Exp.
Arco
Reg. Exp.
Alaris
Talgo
Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

 8.14
 9.21
 10.34
 13.18
 13.37
 14.25
 14.48
 17.25
 19.40
 19.56
22.10

diari
dissabte

diari
diari
diari
diari
diari
diari

diumenge
diari

diari
només fins a Tort.

ARRIBADAARRIBADA VINARÒSBARCELONA SORTIDA VINARÒS CASTELLÓ
 9.05
 10.17
 11.21
 14.18
 14.30
 15.15
 15.48
 18.21
 20.25
 20.50
23.02

VALÈNCIA
 09:52
 10.35
 12.57
 15.05
 16.10
 16.50
 17.00
 17.07
 20.50
 20.10
20.19

VALÈNCIA
 10.41
 11.30
 13.50
 15.51
 17.10
 17.44
 17.57
 18.00
 20.48
 21.02
21.20

CASTELLÓ
 11.25
 12.29
 14.31
 16.36
 18.10
 18.19
 18.52
 18.35
 21.28
 21.53
22.02

VINARÒS

diumenge
procedeix d’ Ulldec.

procedeix de Tort.

Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

procedeix de Tort.

NO ds.-dg.

només fins a Tort.

només fins a Ulldecona

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704

12 juny MARTÍNEZ av. País Valencià, 15
13 juny FERRER pl. Sant Antoni, 39
14 juny ROCA c. Sant Francesc, 6
15 juny GUIMERÀ pl. Parroquial, 11
16 maig ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)
17 maig SANZ c. Pont, 83
18 maig VALLS zona turística nord, 11
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